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Yorgancılar, Sanayi ve Teknoloji 
Bakanı Varank ile Gençlik ve 

Spor Bakanı Kasapoğlu’na EBSO üyesi 
sanayicilerin konularını aktardı.

“DEMOKRASİ ŞÖLENİ,
ÜRETİM POLİTİKALARI İLE TAÇLANDIRILMALI”
Yorgancılar: “Siyaset ve seçim politikası, yerini üretim politikalarına 
bırakmak zorundadır. Gerek küresel ekonominin, gerekse ülkemiz 
ekonomisinin görünümü, başka da bir şansımızın 
olmadığını göstermektedir.”

“Bölgesindeki 22,5 trilyon dolarlık ticaretin merkezinde 
yer alan İzmir’in desteklenmesi, Türkiye’nin menfaatinedir”

“İhracatı kısıtlayan regülasyonlar kalkarsa Marble gibi 
fuarların ekonomiye katkısı artar”

“Atıkların geri kazanımı, 
ekonomiye süreklilik sağlayacak”
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EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, “Esnafından ticaret insanına, 
sanayiciden işçisine ve memuruna 
kadar her kesimin ihtiyaçlarına cevap 
verebilecek, piyasaya beklediği güven 
ve öngörülebilirliği sağlayacak, yatırım 
ortamını güçlendirecek politikaları hayata 
geçirme ve çok çalışma zamanıdır” dedi.
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Ender YORGANCILAR
Ege Bölgesi Sanayi Odası
Yönetim Kurulu Başkanı

ender.yorgancilar@ebso.org.tr

       @EYorgancilar

DEMOKRASİ ŞÖLENİ, ÜRETİM POLİTİKALARI 
İLE TAÇLANDIRILMALI!

14 Mayıs seçimleri 
dolayısıyla geçen ay 
başyazımızda “seçim 
gündeminden üretim 
gündemine” başlığı ile 
konularımızı paylaşmıştık. 
Cumhurbaşkanlığı seçiminin 
ikinci tura kalması nedeniyle 
de,  ülkemiz bir süre daha 
seçim atmosferine takılı kaldı.

28. dönem milletvekillerinin 
de belirlendiği ilk turda yüzde 
87 katılım ile demokrasi 
şöleninin yaşandığı, huzur ve 
güven ortamında gerçekleşen 
seçimlerin ikinci turunda da 
benzer bir şölenin yaşanmasını 
ümit ediyorum.

En demokratik hakkı ve de 
sorumluluğu olan oy kullanma 
sürecinde göstermiş olduğu 
duyarlılık için vatandaşlarımızı 
tebrik ediyorum.

İkinci turun ardından 
29 Mayıs itibari ile de artık 
önümüze bakma, konularımıza 
odaklanma zamanıdır. 
Ülkemiz için hayırlısı olsun. 
Kazanan milletvekillerini ve 
Sayın Cumhurbaşkanını tebrik 
ediyor, başarılar diliyorum. 
Siyaset ve seçim politikası 
yerini üretim politikalarına 

bırakmak zorundadır. 
Demokrasi şöleni, üretim 
politikaları ile taçlandırılmalıdır. 
Gerek küresel ekonominin, 
gerekse ülkemiz ekonomisinin 
görünümü, başka da bir 
şansımızın olmadığını 
göstermektedir. 

Tarihimizin en acı 
depreminin yarattığı ekonomik 
kayıplarımızın yanı sıra, son 
dönemde yaşanan döviz kıtlığı 
ve sıkışan piyasa da somut 
adımları gerektirmektedir.  

TCMB’nin, geçen hafta 
yapmış olduğu kredi 
kartlarından nakit avans 
çekimi ve kredi kartı ile kuyum 
alımı uygulamasının menkul 
kıymet tesisi kapsamına aldığı 
düzenlemeyi geri alması gibi 
uygulamalar ise panik havası 
yaratma eğiliminde olup 
tekrarından kaçınılmalıdır. 

IMF ve Dünya Bankası’nın 
ardından, Birleşmiş Milletler’e 
bağlı düşünce enstitüsü 
DESA da, 2023-2024 global 
ekonomik tahminlerini 
yenilediği raporunda; iklim 
değişikliğinin giderek kötüleşen 
etkisi ile birlikte; inatçı 
enflasyon, özellikle gelişmiş 

ülkelerdeki yükselen faiz 
oranları ve artan belirsizliklerin, 
uzun süreli düşük büyüme 
riskini artıracağına vurgu yaptı.

İşte böyle bir ortamda; 
esnafından ticaret insanına, 
sanayiciden işçisine ve 
memuruna kadar her 
kesimin ihtiyaçlarına cevap 
verebilecek, piyasaya beklediği 
güven ve öngörülebilirliği 
sağlayacak, yatırım ortamını 
güçlendirecek politikaları 
hayata geçirme ve çok 
çalışma zamanıdır. 

Cumhuriyetimizin 100. 
yıldönümünde ekonomide yeni 
bir ivmeye ihtiyaç duyulurken, 
19 Mayıs Atatürk’ü Anma 
Gençlik ve Spor Bayramının 
kutlandığı günün akabinde, 
CEV Şampiyonlar Ligi finali 
Türk derbisinde; Avrupa’da 
üst üste 2, toplamda 6’ncı kez 
Şampiyonlar Ligi şampiyonu 
olan Vakıfbank Kadın Voleybol 
Takımı’nı kutluyorum. 

Ulu Önder Mustafa Kemal 
Atatürk’ün hedeflediği yolda 
ilerleyen kadın sporcularımızın 
tamamını tek tek gönülden 
tebrik ediyor, başarılarının 
devamını diliyorum. 
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, 

EBSO’yu ziyaret eden Sanayi 
ve Teknoloji Bakanı Mustafa 
Varank ile Gençlik ve Spor 
Bakanı Mehmet Muharrem 
Kasapoğlu’na sanayicilerin 
konularını aktardı. Yorgancılar, 
İzmir’de yeni sanayi yatırımları 
için arazi yaratılması başta 
olmak üzere sanayicilerin 
üretim, istihdam, İzmir’in 
potansiyeli ve teşvikler konuları 
hakkında konuk Bakanlara 
detaylı açıklamalarda bulundu.

Sanayi arazisi konusu
Kentte yeni ve kapsamlı 

yatırımlar için alan 
kalmadığını vurgulayan 
Yorgancılar, “Geldiğimiz 
noktada istihdam ve katma 
değer yaratacak bir yatırım 
için tahsis edebileceğimiz 
200-300 dönüm bir yer 
bulamıyoruz. OSB’lerimizde 
bu çapta parselimiz kalmadı. 
Bu konunun sadece İzmir’de 
değil, bütün Türkiye’de 
söz konusu olduğu da bir 
gerçektir. Sanayiciler olarak 
yeni sanayi yatırımlarının 

gerçekleştirilebilmesi adına 
sanayi arazisi konusunun 
çözümü için Bakanlığımızdan 
destek bekliyoruz. Kentimiz 
özelinde mevcut arazilerin 
ciddi bir bölümünün şahıs 
arazisi olması bu noktada 
önemli bir sıkıntı. Ayrıca tarım 
vasfını yitirmiş alanların 
yatırımlara açılması için 
hali hazırda karşılaştığımız 
ve çözüm alamadığımız 
bürokratik süreçlerin işletilmesi 
adına da destekleriniz çok 
önemli. Yatırım yapma niyeti 
olan veya mevcut yatırımını 

Yorgancılar, 
Sanayi ve Teknoloji 
Bakanı Varank ile 
Gençlik ve Spor 
Bakanı Kasapoğlu’na 
EBSO üyesi 
sanayicilerin 
konularını aktardı

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mustafa Varank ile Gençlik ve Spor Bakanı Mehmet 
Muharrem Kasapoğlu, Ege Bölgesi Sanayi Odası’nı ziyaret etti. Başkan 
Yorgancılar, konuk Bakanlara sanayi arazileri başta olmak üzere EBSO üyesi 

sanayicilerin konularının aktarıldığı detaylı bir sunum yaptı.
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büyütmek isteyen pek çok 
üyemiz, tarım vasfını yitirmiş 
araziler ile ilgili bürokratik 
birimlerden ‘tarım dışıdır’ yazısı 
alamıyor. Bu konunun çözümü, 
yatırımın, üretimin, istihdamın 
ve dolayısıyla büyümenin de 
önünü açacaktır” dedi.

“İzmir’in
 potansiyeli yüksek”
Net ihracatçı bir il olması 

özelliği, üretim dokusu, 
üniversiteleri ve diğer eğitim 
kurumları, insan kaynağı 
ve limanları ile İzmir’in çok 
yüksek bir yatırım ve üretim 
potansiyelinin bulunduğunu 
vurgulayan Yorgancılar, 
“Kentimizde sanayicilerimizin 
performansı ve yatırım iştahı 
oldukça yüksek bir seviyede 

bulunuyor. İzmir’deki diğer 
kurumlarla birlikte kurduğumuz 
ihtisas organize sanayi 
bölgelerine olan yüksek talep 
de bunu teyit etmektedir. 
Ülke ortalamasının üstünde 
büyüyen ve net ihracatçı 
olan İzmir, sanayide çalışan 
nüfus oranında da ülke 
ortalamasının üzerinde yer 
almaktadır. Bu nedenle ve 
kentimizin daha da fazla 
üreterek ülke ekonomisine 
katkısının artırılabilmesi adına, 
büyük sanayi yatırımları için 
arazi konusunun bir an önce 
çözümlenmesi son derece 
önemlidir” diye konuştu.

“Birlikte aşıyoruz”
Yorgancılar’ın dile getirdiği 

konuları not ettiğini dile getiren 

Sanayi ve Teknoloji Bakanı 
Mustafa Varank da İzmir’in 
barındırdığı kabiliyetlerin 
ve potansiyelin farkında 
olduklarını söyledi. Varank, 
“Önümüzdeki dönemde 
bu kabiliyetlerin daha da 
gelişmesi için çalışacağız. 21 
yıldan bu yana taş üstüne 
taş koymak için verdiğimiz 
desteklerle, yaptığımız 
yatırımlarla İzmir’i belirli bir 
noktaya getirmeyi başardık. 
İzmirli girişimcilerimiz de 
verdiğimiz desteklerle güzel 
işler yaptılar. Sıkıntılarınızı 
biliyoruz. Yer konusu sadece 
İzmir’in konusu da değil. 
Tüm Türkiye’de şu anda bu 
anlamda ciddi sıkıntı yaşıyoruz. 
Tarım alanlarının durumu 
olsun, yerel siyasetin bir 

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mustafa Varank ile Gençlik 
ve Spor Bakanı Mehmet Muharrem Kasapoğlu’na ziyaretin anısına plaket takdim etti.
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şekilde ön plana çıkmasıyla 
olsun, çeşitli durumlarla karşı 
karşıya kalıyoruz. Ama bunları 
aşıyoruz. Özellikle sivil toplum 
kuruluşları doğru politikalarla 
ilgili seslerini biraz daha 
yükseltirlerse kamuoyu da 
daha doğru bilgilenecektir” 
ifadesini kullandı.

Dinamizmin 
öncüsü sanayiciler
Gençlik ve Spor Bakanı 

Mehmet Muharrem Kasapoğlu 
ise sanayicilerin Türkiye’nin 
dinamosu olduğunu belirterek 
“Sizler sanayiciler olarak 
Türkiye için üretiyorsunuz, 
istihdam sağlıyorsunuz, 
ülkemize değer katıyorsunuz. 
Biz de Hükümet olarak sizlerin 
her zaman yanınızda oluyoruz. 
Türkiye olarak dinamik bir 
ülkeyiz ve bu dinamizmin 
öncüleri de sizlersiniz. 
Dolayısıyla bugüne kadar 
olduğu gibi bugünden sonra 
da engelleri birlikte aşacağız” 
dedi.

Varank ve Kasapoğlu’nun 
ziyaretinde Ege Bölgesi 

Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Üyeleri, İzmir Valisi Yavuz Selim 
Köşger, AK Parti İzmir Milletvekili 

Mahmut Atilla Kaya ve AK Parti 
İzmir İl Başkanı Bilal Saygılı da 
hazır bulundu. 

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, Sanayi ve 
Teknoloji Bakanı Mustafa Varank ile Gençlik ve Spor Bakanı 
Mehmet Muharrem Kasapoğlu’nun katılımlarıyla gerçekleştirilen 
İzmir-İstanbul-Bakü Mega Teknoloji Koridoru kapsamında Bilişim 
Vadisi İzmir Kampüsü’nün açılış törenine katıldı.

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, konuk Bakanlar Mustafa Varank ve Mehmet 
Muharrem Kasapoğlu, İzmir Valisi Yavuz Selim Köşger, EBSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcıları Metin 
Akdaş ve Hakan Ürün ile AK Parti İzmir İl Başkanı Bilal Saygılı, EBSO’ya getirilen Türkiye’nin yerli ve milli 
otomobili TOGG ile hatıra fotoğrafı çektirdi.
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Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Meclis Başkanı H. 
İbrahim Gökçüoğlu ve 

Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, Gençlik ve Spor 
Bakanı Mehmet Muharrem 
Kasapoğlu’nun katılımlarıyla 
gerçekleştirilen İzmir İş Dünyası 
buluşmasına katıldı. Toplantıda 
İzmir ve bölge ekonomisine 
ilişkin değerlendirmelerde 
bulunulurken Başkan 
Yorgancılar, sanayicilerin 
güncel konularını Bakan 
Kasapoğlu’na aktardı.

EBSO Meclis Başkanlık Divanı 
ve Yönetim Kurulu Üyelerinin de 
katıldığı toplantının ardından 
İzQ İnovasyon ve Girişimcilik 
Merkezi ile Bilişim Vadisi 
arasında işbirliği protokolü 
imzalandı.

İmzalanan iş birliği protokolü 
ile girişimcilere yeni iş sahaları 
yaratmak, toplumun girişimcilik 
alt yapısını güçlendirmek, 
geleceği olan iş sahalarının 

ayakta kalmasını sağlamak, 
bölgesel sanayinin gelişmesine 
veya hızlandırılmasına aracı 
olmak, bölgesel ekonomiyi 
çeşitlendirmek, firmaların 
araştırma ve geliştirme, yazılım 
ve teknoloji tabanlı girişimcilik 
faaliyetlerini desteklemek 
amaçlanıyor.

Protokole EBSO Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, Gençlik ve Spor 
Bakanı Mehmet Muharrem 
Kasapoğlu, İZTO Yönetim 
Kurulu Başkanı Mahmut 
Özgener ve Bilişim Vadisi Genel 
Müdürü Serdar İbrahimcioğlu 
imza attı.

Bakan Kasapoğlu’nun katıldığı İzmir İş 
Dünyası buluşmasında İZQ ve Bilişim 

Vadisi işbirliği protokolü imzalandı
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, “Türkiye 

ve İzmir olarak bir yandan 
Marble gibi ekonomiye ve 
ihracata ciddi anlamda katkı 
sağlayan dünya markası 
organizasyonlara ev sahipliği 
yaparken, diğer yandan 
ihracatın gelişimini kısıtlayıcı 
uygulamalarla ihracatın 
gelişimine dönük zorlayıcı 
regülasyonların varlığının 
çelişki yaratıyor” dedi.

EBSO Meclis Başkanı 
H. İbrahim Gökçüoğlu ve 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender 

Yorgancılar, 28. Marble İzmir 
Uluslararası Doğaltaş ve 
Teknolojileri Fuarı’nın açılış 
törenine katıldı. 

Törenin açılışında konuşan 
Başkan Yorgancılar, Türkiye’nin 
doğal taşlar açısından 
dünyada çok özel ve avantajlı 
bir konuma sahip olduğunu 
söyledi.

Yorgancılar, “Zira, küresel 
doğal taş kaynak rezervinin 
yaklaşık yüzde 40’ını tek başına 
elimizde bulunduruyoruz. 
Öyle ki; bu zenginliğin verdiği 
avantajlar tarihimizi ve 
coğrafyamızı da şekillendirip, 

bizi eşsiz kılmış. Ülkemizde, 
özellikle Ege ve Akdeniz’deki 
binlerce ziyaretçi çeken 
antik tarihi kentlerimiz, doğal 
taşların yüzyıllarca sürecek bir 
zenginliğe dönüştürüldüğünün 
en güzel örneğidir” dedi.

Bu sebeple doğaltaş ve 
mermerin bir ihracat ve 
ekonomik zenginlik aracı 
olduğu kadar, geçmişimizden 
miras kalan bir hazine ve tarihi 
bir sorumluluk olduğunu ifade 
eden Yorgancılar, “Geçmişte 
olduğu gibi bugün de 
doğaltaş ve mermerle dünya 
markası olmalıyız. İçinden 

Yorgancılar: “İhracatı 
kısıtlayan regülasyonlar 
kalkarsa MARBLE gibi fuarların 
ekonomiye katkısı artar”
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geçtiğimiz zorlu ekonomik 
dönemin aşılmasında fuarların 
önemli bir işlevi bulunuyor. 
IMF tahminlerini aşağı 
yönlü revize ederek 2022’de 
yüzde 3,4 büyüyen dünya 
ekonomisinin, 2023’de yüzde 
2,8 büyüyeceğini öngördü. 
Küçülen, ticareti daralan bir 
küresel ekonomide üretmek 
başlı başına bir mücadele 
alanı iken, ürettiğini satabilmek 
ise ayrı bir başarıdır. Özellikle 
de, kendi kendine yetebilmenin, 
yerlileşmenin öne çıktığı bir 
süreçte, yerelden kalkınma 
stratejik bir hamledir. Fuarlar, 
bu anlamda en önemli araçtır. 
Alman Ticari Fuar Sanayi Birliği 
Genel Müdürü Jörn Holtmeier, 
Covid-19 salgını döneminde 
Almanya`da 670 ticari fuarın 
iptal edilmesinin ekonomide 
şimdiye kadar 60 milyar 
Euro kayba neden olduğunu 
bildirdi. Çünkü fuar sadece 
bulunduğu sektörü bağlamaz. 

Fuar, özellikle de Marble gibi 
uluslararası arenada marka 
olmuş fuar, o kentin hizmet 
sektörüne de can suyu olur” 
diye konuştu.

Son dönemde çok 
sık yapılan mevzuat 
düzenlemelerinin, üretimin ve 
ihracatın sürdürülebilirliğini 

riske attığını dile getiren 
Yorgancılar, “Örneğin 
Türkiye’deki bankaların 
yurtdışı yerleşiklerle TL-döviz 
SWAP sınırlaması, kambiyo 
işlemlerine vergi getirilmesi, 
ihracatçılara yüzde 40 ve 
döviz kazandırıcı faaliyetlere 
yüzde 70 döviz bozdurma 
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zorunluluğu, yurt dışına döviz 
transferlerinde gönderme 
nedeni hakkında şirketlere 
ve şahıslara belge ibrazı 
mecburiyeti gibi uygulamalar. 
finansmana erişimi oldukça 
zorlaştırıyor” ifadesini kullandı.

Yorgancılar, son dönemde 
gündeme gelen ve ihracatçıyı 
zorlayan uygulamaları ise döviz 
alış-satış kurlarında makasın 
açılmasının istenmesi, döviz 
taleplerinin ve işlemlerinin 
saatlerinin sınırlandırılması, 
reeskont kredilerinde: önce 
kullanılacak kredi tutarı 
kadar döviz bozdurulması, 
kredi vadesi boyunca döviz 
alınmayacağının taahhüdü,  
döviz kazandırıcı faaliyetlerde 
vade içinde kredinin iki katı 
döviz getirilmesi, vade sonunda 
yüzde 40 ve yüzde 70 döviz 
bozdurulma mecburiyeti ve 
bankaların yapabileceği döviz 
işlemleri için banka bazında 
limitler uygulanması olarak 
sıraladı.

Yorgancılar, Türkiye ve İzmir 
olarak bir yandan Marble gibi 
ekonomiye ve ihracata ciddi 
anlamda katkı sağlayan dünya 
markası organizasyonlara 
ev sahipliği yaparken, 
diğer yandan söz konusu 
uygulamalarla ihracatın 
gelişimine dönük zorlayıcı 
regülasyonların varlığının çelişki 
yarattığını vurguladı.

Sayılan uygulamalara son 
verilmesi gerektiğini belirten 
Yorgancılar, “Bunu özellikle 
bu platformda dile getirmek 
istedim. Sıklıkla değişen 
bu regülasyonlar yerine 
kolaylaştırıcı düzenlemeler 
olmalı ki Marble Fuarı 
gibi organizasyonlar çok 
daha fazla ihracat hacmi 
yaratabilsin ve daha verimli 
işbirlikleri sağlayabilsin. Uzun 
yıllardır Marble Fuarı’nın 
organizatörlüğü üstlenerek 

İzmir’imizin marka fuarı 
haline getiren İZFAŞ başta 
olmak üzere, tüm emeği 
geçenleri kutluyorum. Her 
sene fuara daha fazla yoğun 
ilgi gösterilmesi de İZFAŞ’a 
ve emeği geçen diğer 

kurumlara en güzel teşekkür 
oluyor. İnanıyorum ki 28. kez 
düzenlenen Marble Fuarı, 
her zamanki gibi başarıyla 
tamamlanacak ve önemli 
işbirliklerine vesile olacaktır” 
diye konuştu.

Başkan Yorgancılar, Marble’a 
katılan EBSO Meclis ve Meslek 
Komiteleri Üyesi firmaların 
stantlarını ziyaret etti

EBSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, 
28. Marble İzmir Uluslararası 
Doğaltaş ve Teknolojileri 
Fuarı’nın açılış töreninin 
ardından fuar katılımcısı 
EBSO üyesi firmaların 
stantlarını ziyaret etti. 
Yorgancılar, bu kapsamda 
Taşpınar Granit ve Mermer 
Sanayi, Alimoğlu Mermer 
Granit Sanayi ve Haz 
Mermer Sanayi firmalarının 
stantlarını gezerek 
incelemelerde bulundu.
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Amerika Birleşik Devletleri 
Ankara Büyükelçiliği 
Ekonomi Müsteşarı Etienne 

Lebailly ve beraberindeki 
heyet, Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar’ı ziyaret 
etti. EBSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Hakan Ürün ve Yönetim Kurulu Üyesi Ateş İlyas 
Demirkalkan’ın da hazır bulunduğu görüşmede İzmir’in sanayi ve ticaret hacmi, yatırım olanakları 
ve gerçekleştirilebilecek işbirliği projeleri değerlendirildi.

ABD-İzmir 
ticareti ve 
işbirliği 
olanakları 
değerlendirildi

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, Hazine ve Maliye Bakanı Nureddin 
Nebati’nin katılımıyla gerçekleşen İzmir İktisat 

Kongresi gala yemeğine katıldı.
Yemekte Cumhurbaşkanlığının himayesinde, Hazine 

ve Maliye Bakanlığının ev sahipliğinde 29-30 Nisan 
tarihlerinde “Küresel Ekonomik Güç Olma Yolunda 
Türkiye Ekonomisi” ana temasıyla düzenlenen İzmir İktisat 
Kongresi’nin hazırlık süreci ve kongre programı hakkında 
bilgi aktarımında bulunuldu.

Başkan Yorgancılar 
İzmir İktisat Kongresi 
gala yemeğine katıldı
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AK Parti milletvekili adayları Bursalı ve Şanlı, 
Yorgancılar’ı ziyaret etti

Adalet ve Kalkınma 
Partisi İzmir milletvekili 
adayları Şebnem 
Bursalı ve Ömür Şanlı 
ve beraberindeki 
heyet, Ege Bölgesi 
Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar'ı ziyaret 
etti. Görüşmede 
güncel ve ekonomik 
konularla ilgili 
değerlendirmelerde 
bulunuldu.

CHP İzmir Milletvekili Adayları Altıntaş ve 
Uzun, Başkan Yorgancılar’ı ziyaret etti

Cumhuriyet Halk Partisi İzmir Milletvekili Adayları Haydar Altıntaş ve Salih Uzun ile beraberindeki 
heyet, Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar’ı ziyaret etti. Görüşmede 
güncel ve ekonomik konularla ilgili değerlendirmelerde bulunuldu.
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MHP İzmir İl Başkanı Şahin ve İzmir Milletvekili 
Karaosmanoğlu, Başkan Yorgancıları ziyaret etti
Milliyetçi Hareket Partisi İzmir İl Başkanı Veysel Şahin, İzmir Milletvekili Tamer Karaosmanoğlu ile 
beraberindeki heyet, EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar’ı ziyaret etti. Görüşmede 

güncel ve ekonomik değerlendirmelerde bulunuldu.

Yorgancılar, İzmir 
İtalya Konsolosluğu 
hizmet binası açılış 

törenine katıldı

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, İtalya Ankara 
Büyükelçisi Giorgio Marrapodi, İzmir Valisi 

Yavuz Selim Köşger, İzmir Büyükşehir Belediye 
Başkanı Tunç Soyer ve İzmir İtalya Konsolosu 
Valerio Giorgio’nun katılımlarıyla gerçekleşen 
İzmir İtalya Konsolosluğu hizmet binası açılış 

törenine katıldı.

EBSO’nun TOBB Sanayi 
Konsey Üyeleri belirlendi

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar Başkanlığında, 

EBSO’nun Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği Genel Kurul Delegelerine yönelik 
bilgilendirme toplantısı gerçekleştirildi. 

Başkan Yorgancılar toplantıda 31 Mayıs 2023 
tarihinde gerçekleşecek olan TOBB Genel 

Kurulu ve TOBB Sanayi Odaları Konseyi 
çalışmaları hakkında bilgi aktardı.

Toplantıda EBSO’nun TOBB Sanayi Odaları 
Konsey Asil Üyeliklerine Haluk Tezcan, Murat 

Kurtalan, Burak Sertbaş, Yıldıray Yalınız ve 
Nejat Özduran seçildi. Yedek Üyeler ise Taner 

Telcioğlu, Fuat Eroğlu, Mesut Kanat, Şener 
Gençer ve Nadir Erdir olarak belirlendi.
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“we-cycle” Çevre ve Geri Dönüşüm Teknolojileri Fuarı ve “wenergy” 
Temiz Enerji Teknolojileri Fuarı ve Konferansı gerçekleştirildi

YORGANCILAR: “ATIKLARIN GERİ KAZANIMI, 
EKONOMİYE SÜREKLİLİK SAĞLAYACAK”

EBSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, 
“Hep beraber ve çok planlı 

çalışmalıyız. Küresel ekonomi 
içerisinde enerji arz güvenliği 
milli bir meseleye dönüşürken, 
atıkların geri kazanımı ile 

kaynakların etkin kullanımı da 
ekonomiye pozitif bir katkı ve 
süreklilik sağlayacaktır” dedi.

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu ve Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, we-

cycle Çevre ve Geri Dönüşüm 
Teknolojileri Fuarı ve wenergy 
Temiz Enerji Teknolojileri 
Fuarı ve Konferansı’nın açılış 
törenine katıldı.

Gençlik ve Spor Bakanı 
Mehmet Muharrem 
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Kasapoğlu’nun katılımıyla 
gerçekleştirilen açılış töreninde 
konuşan Başkan Yorgancılar, 
EBSO olarak düzenlenmesini 
önerdikleri fuarın ikincisinin 
gerçekleştiriliyor olmasından 
dolayı çok mutlu olduğunu 
söyledi.

“İklim krizi küresel 
bir risk”
Çevre ve geri dönüşüme 

temiz enerjinin de eklenmesiyle 
fuarın stratejik gücünün de 
arttığını belirten Yorgancılar, 
“Geçen sene öneri olarak 
sunduğumuz we-cycle 
fuarının, Sayın Tunç Soyer 
Başkanımızın destekleri 
ile bugün ikincisinin 
gerçekleştiriliyor olmasından 
dolayı çok mutluyum. Sayın 
Başkanımıza destekleri için çok 
teşekkür ediyorum. Kaynakların 
sonsuz olmadığı gerçeği ile 
yüzleşmemiz, insanoğlunu 
gelecek kaygısı ile karşı karşıya 
getirdi.

Öyle ki, son yıllarda küresel 
risklerin ilk sıralarında, iklim 
krizinin yarattığı sorunlar 
ve doğal kaynak kıtlığı yer 
alıyor. Almanya, Danimarka 
gibi ülkeler atıklarının yarısını 
dönüştürebilir durumda. 
Dünya devi olmak isteyen 
Çin, yenilenebilir enerji 
yatırımlarında liderliğini 
sürdürürken, Hindistan gibi 
ülkeler ise yatırımların ivme 
katıyor” dedi.

Dünyada satınalma-kullan-
at devrinin bittiğine dikkat 
çeken Yorgancılar, “İnsanoğlu 
medeniyet adı altında doğanın 
kaynaklarını israf etmiştir. 
Çare ise döngüsel ekonomiye 
geçiştir. EBSO olarak bizler 
de 1985 yılında kurduğumuz 
Çevre Çalışma Grubu ile 
bu farkındalığa sahip olduk 
ve dönüşüme uyum için 
çalışıyoruz” diye konuştu.

GÜNDEM
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Atık İhtisas OSB
Atıkların geri kazanımı ile 

kaynakların etkin kullanımının 
ekonomiye pozitif bir katkı ve 
süreklilik sağlayacağını ifade 
eden Yorgancılar, “Bundan 
dokuz yıl önce geri dönüşüm 
OSB kurulması için çalışmalara 
başladık 965 bin metrekare 
ön talep topladık. Sanayi 
Bakanlığımızdan kuruluş izni 
aldık. Ancak henüz uygun bir 
yer bulamadık, bu konuda 
beraberce çalışmalarımıza 
devam ediyoruz. Ayrıca, geri 
dönüşüm endüstrisinde 
istihdamın yetkinliklerini 
artırmak için MEYBEM’in 
de Başkanı olarak MEYBEM 
çatısı altında önümüzdeki 
yaz sonunda belgelendirme 
sürecinin başlatılacağının da 
bilgisini vermek isterim. Diğer 
yandan, küresel ekonomi 
içerisinde; enerji arz güvenliği 
milli bir meseleye dönüşürken, 
atıkların geri kazanımı ile 
kaynakların etkin kullanımı 
da ekonomiye pozitif bir katkı 
ve süreklilik sağlayacak” diye 
konuştu.

Sahip olduğu farkındalık 
ile attığı adımlardan ötürü 
İzmir Büyükşehir Belediye 
Başkanı Tunç Soyer’e teşekkür 
eden Başkan Yorgancılar, “Bu 
süreçte bizleri mutlu eden, 
sektör temsilcilerimizden, 
Sayın Tunç Soyer Başkanımıza 
kadar İzmir’imizin büyük bir 
farkındalığa ve potansiyele 
sahip olmasıdır. Sayın Soyer 
Başkanımıza İzmir’in İklim Nötr 
ve Akıllı Şehirler Misyonu’nda 
öncü şehir unvanını elde 
etmiş olması nedeniyle 
ortaya koyduğu vizyon için 
teşekkür ediyorum. Türkiye’den 
sadece İzmir ve İstanbul’un 
bu kazanımı elde etmesi çok 
önemli bir mesaj veriyor, bu 
diğer kentlerimiz için de bir 
rehberdir” ifadesini kullandı.

EBSO Meclis Başkanı Gökçüoğlu, 
EBSO Meclis ve Komite üyesi 

firmaları ziyaret etti
Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı H. İbrahim 

Gökçüoğlu, “we-cycle” Çevre ve Geri Dönüşüm Teknolojileri 
Fuarı ile “wenergy” Temiz Enerji Teknolojileri Fuarı ve 

Konferansına katılım gösteren EBSO Meclis ve Komite Üyesi 
firmaların stantlarını ziyaret etti.
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Yerelde kalkınma adına 
İzmir’in kuzey aksının çok 
önemli rüzgar enerjisi 
yatırımlarına ev sahipliği 
yapmasının çok değerli 
olduğunu dile getiren 
Yorgancılar, “Ege Bölgesi 
Sanayi Odası olarak 
sektörlerimizin konularının 
takipçisi olmaya devam 
edecek ve gelişimleri 
yönünde de her türlü desteği 
sağlayacağız. Bu kapsamda 
fuarımızın çok başarılı 
geçmesini, güzel işbirliklerine 
vesile olmasını diliyorum” diye 
konuştu.

Bakan Kasapoğu 
EBSO standında
Ege Bölgesi Sanayi Odası da 

Fuarİzmir A Holü antresindeki 
standıyla “we-cycle” Çevre 
ve Geri Dönüşüm Teknolojileri 
Fuarı ile “wenergy” Temiz 
Enerji Teknolojileri Fuarı ve 
Konferansı’ndaki yerini aldı. 
Açılış töreninin ardından 
fuarı gezen Gençlik ve Spor 
Bakanı Mehmet Muharrem 
Kasapoğlu, yoğun ilgi gören 
EBSO standını da ziyaret etti. 
EBSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, Bakan 
Kasapoğlu’na Ege Bölgesi 
Sanayi Odası’nın atıkların geri 
kazanımı sektörü özelinde 
yaptığı çalışmalar ve EBSO 
Çevre Çalışma Grubu’nun 
faaliyetleri hakkında detaylı 
bilgi verdi. Yorgancılar, 
Kasapoğlu’na EBSO tarafından 
hazırlanan Yeşil Sanayi Rehberi 
kitabını da takdim etti.

Yorgancılar panel 
moderatörlüğü yaptı
Başkan Yorgancılar, “we-

cycle” fuarı kapsamında 
düzenlenen “Atık Sektöründe 
Yatırım Teşvikleri ve Mekansal 
Planlama Sorunları” başlıklı 
panelin de moderatörlüğünü 

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, EBSO Meclis ve 
Komite üyesi firmaları ziyaret etti

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, “we-cycle” Çevre ve Geri Dönüşüm Teknolojileri 

Fuarı ile “wenergy” Temiz Enerji Teknolojileri Fuarı ve 
Konferansına katılım gösteren EBSO Meclis ve Komite Üyesi 

firmaların stantlarını ziyaret etti.
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yaptı. Fuarın ilk gününde 
düzenlenen ve Sanayi ve 
Teknoloji Bakanlığı Sanayi 
Bölgeleri Genel Müdürlüğü Daire 
Başkanı Cihan Demirköprülü, 
Veolia Türkiye Direktörü Metin 
Suadiyeli ve TÜDAM Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı 
Mustafa Urgen’in konuşmacı 
olarak katıldığı panelde atıkların 
geri dönüşümü sektörünün 
güncel konuları hakkında 
değerlendirmelerde bulunuldu.

Panelde konuşan 
Yorgancılar, “Uluslararası 
kuruluşların son yıllarda 
yayınladığı raporlarda iklim krizi 
ile buna bağlı olarak ortaya 
çıkan sorunlar ve bu arada kıtlık, 
küresel risklerin en önemlileri 
arasında gösteriliyor. Çünkü 
su kaynaklarımız fazlasıyla 
azalmış durumdadır. Fuar 
alanına gelirken görebildiğimiz 
Tahtalı Barajı’nın mevcut su 
seviyesi dahi bu konuda bir 
fikir vermektedir. Ve bu sadece 
ülkemizin değil, dünyanın karşı 
karşıya kaldığı bir konudur. 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
Yönetim Kurulunda, TOBB çatısı 
altında bir atık komitesinin 
kurulmasını sağlamıştık. EBSO 
da burada temsil edilmektedir. 
Atıkların geri dönüşümü 
sektörünün temsilcisi olan 
sanayicilerimizin konuları 
buraya iletiliyor ve bu konuların 
çözümü için ilgili Bakanlıklar 
nezdinde girişimlerde 
bulunularak takibi yapılıyor” 
dedi.

Sanayide yenilenebilir 
enerji kullanımı paneli
“wenergy” fuarı 

kapsamında düzenlenen 
Ege Bölgesi Sanayi Odası 
panelinde ise “Sanayide 
Yeni ve Yenilenebilir Enerji 
Kaynakları Kullanımı” konusu 
konuşuldu. Etkinliğe EBSO 
Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Metin Akdaş, Smart 
Holding Proje Geliştirme 
Direktörü Sedef Budak ve 
Solar 3GW Genel Sekreteri 

Özge Özeke katıldı. Panelin 
moderatörlüğünü EBSO Meclis 
Üyesi ve Yenilenebilir Enerji 
ve Enerji Verimliliği Çalışma 
Grubu Başkanı Özkan Mucuk 
yaptı.

Panelde konuşan Akdaş, 
“Gelişmiş ülke veya az gelişmiş 
ülke fark etmeksizin, enerji arz 
güvenliği de milli bir meseleye 
dönüşmüştür. Çünkü, teknolojik 
değişimle birlikte tüketimi hızla 
artan enerji ihtiyacı, dışa bağımlı 
yapı içerisinde kaynakların 
sonsuz olmadığı gerçeği ile 
yüzleştirerek ülkeleri endişeli bir 
sürece itmektedir. Bugün artık 
yenilenebilir enerji hedefleri, 
sadece ülke politika yapıcılar 
tarafından değil; şehirler, sanayi, 
sektörler özelinde de dikkate 
alınmaktadır. Böylece hem 
tüketimin karşılanması hem de 
çevrenin korunması ana amaç 
haline gelmiştir” diye konuştu.

Öğrencilerden Başkan Yorgancılar’a 
güneş enerjisi sunumu

“we-energy” Temiz Enerji Teknolojileri Fuarı’nda kurulan Temiz 
Enerji Atölyesi’ne katılan çocuklar, EBSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar ve Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Hakan 
Ürün’e güneş enerjili maket araçlarıyla sunum yaptı. Başkan 
Yorgancılar, çocukların İzmir 
Kalkınma Ajansı ile ENSİA’nın 
Best For Energy projesi 
kapsamında ve İzmir İl Milli 
Eğitim Müdürlüğü işbirliğinde 
aldıkları eğitim ve yaptıkları 
çalışmalardan memnuniyet 
duyduğunu belirterek 
projeleri ilgiyle inceledi.

GÜNDEM
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Ege Bölgesi 
Sanayi Odası 
Yönetim 

Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, 
“En büyük zaferler, 
cesaretle atılan 
tek bir adımla 
başlar. Atamızın 19 
Mayıs’ta Samsun’a 
ayak basmasıyla 
attığı o ilk adım, 
104 yıl sonra bize 
ışık tutmaya, zor 
zamanlarımızda 
cesaret vermeye 
devam ediyor” 
dedi.

Atatürk’ü 
Anma Gençlik ve 
Spor Bayramı’nın 
104.yıldönümü 
nedeniyle bir mesaj yayınlayan 
EBSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, “19 Mayıs 
1919 bir ulusun kurtuluş 
mücadelesinin ilk adımı 
olmasından çok daha derin 
anlamlar taşıyor. O kurtuluş 
mücadelesi önce askeri zafere 
erişti, ardında da bağımsız ve 
demokratik bir Cumhuriyet’in 
kurulmasına giden yolu 
açtı. Atamızın ve dava 
arkadaşlarının önderliğinde 
filizlendirilen Cumhuriyet 
fidanı, bugün asırlık bir çınara 
dönüştü.19 Mayıs ruhuyla 
bu eşsiz zafere imza atan 
Mustafa Kemal Atatürk’ü, 
dava arkadaşlarını ve tüm 
şehitlerimizle gazilerimizi bir kez 
daha minnetle yâd ediyorum” 
dedi.

19 Mayıs’ın bir bayram 

olarak gençlere armağan 
edilmesinin de, mücadele 
ruhunu yaşatacak en güçlü 
kesim olmaları bağlamında 
çok değerli olduğunu 
hatırlatan Yorgancılar  
“104 yıl önceki mücadele 
ruhunu, bugün tekrar 
yaşatacak olan ve 
ülkemizi ileri taşıyacak 
olan hazinemiz; genç 
nüfusumuzdur. Bu 
sebeple, bu kıymetli 
hazineye sıkı sıkıya sahip 
çıkmamız gerekiyor. 
Fakat maalesef 
günümüzde ülkemiz 
ve dünya çok zor bir 
dönemden geçerken, 
gençlerimizin daha 
iyi ekonomik koşullar 
ve daha iyi hayat 
şartları için yurt dışına 
göç ettiklerine tanık 

oluyoruz. Bu durum, 
seçimlerden, 
ekonomik krizden 
ve diğer tüm 
gündemimizden 
çok daha önemli 
bir meseledir. O 
nedenle, politikalar 
gençlerimizin 
geleceğine ve 
mutluluğuna yönelik 
adımları içermelidir” 
diye konuştu.

Gençlerimizin 
sadece en büyük 
hazinemiz değil, 
aynı zaman da 
gelecek için en büyük 
umudumuz olduğunu 
belirten Yorgancılar  
“Bu hazinenin 
kıymetini bilmemiz ve 

umudumuzu kaybetmememiz 
temennisiyle, 19 Mayıs Gençlik 
ve Spor Bayramını gönülden 
kutluyorum” dedi.

19 Mayıs’ta Atatürk’ümüzü şükran ve özlemle andık

"En değerli hazinemiz ve en 
büyük umudumuz gençlerimiz"

EBSO Meclis Başkan EBSO Meclis Başkan 
Yardımcısı İzzet Şanlı, 19 Yardımcısı İzzet Şanlı, 19 
Mayıs Atatürk’ü Anma, Mayıs Atatürk’ü Anma, 
Gençlik ve Spor Bayramı Gençlik ve Spor Bayramı 
kutlama törenleri kutlama törenleri 
kapsamında, Cumhuriyet kapsamında, Cumhuriyet 
Meydanı’ndaki Atatürk Meydanı’ndaki Atatürk 
Anıtı’na çelenk sundu.Anıtı’na çelenk sundu.
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Ege Bölgesi 
Sanayi 
Odası Meclis 

Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu ve Meclis 
Başkanlık Divanı 
Üyeleri ile Yönetim 
Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar 
ve Yönetim Kurulu 
Üyeleri ile eşleri, Ege 
bölgesi Sanayi Odası 
Vakfı Kadınlar Birliği 
tarafından geleneksel 
olarak düzenlediği 
bahar kermesine 
katıldı. Yoğun ilgi 
gören kermesi ziyaret 
eden Gökçüoğlu ve 
Yorgancılar, stant 
açarak EBSO Vakfı’nın 
eğitim burslarına katkı 
sağlayan katılımcılara teşekkür 
etti.

Kermesin her bir 
katılımcısının, bir öğrencinin 
eğitim hayatına dokunduğunu 

ifade eden Yorgancılar, “EBSO 
Vakfımızın Kadınlar Birliği 
Komitesi’nin, öğrencilerimizin 
eğitim hayatına katkı amacıyla 
düzenlediği Bahar Kermesi’ne 
katıldık. El emeği, göz nuru 

ürünleriyle, bir öğrencinin 
okumasına katkı koyan tüm 
katılımcılara, ziyaretleriyle 
destek veren herkese sonsuz 
teşekkür ediyorum” diye 
konuştu.

EBSO Vakfı Kadınlar Birliği’nin 
geleneksel bahar kermesine yapıldı
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EBSO Vakfı Kadınlar 
Birliği Yeni Dönem 
Başkanı Tezcan’dan 
ziyaret

Ege Bölgesi Sanayi Odası Vakfı Kadınlar 
Birliği’nin Yeni Dönem Başkanı Latife Tezcan 
ile Başkan Yardımcıları Sema Sevimli 

ve Arzu Öztaş, Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis 
Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu ve Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar’ı ziyaret etti. Ziyaretlerde 
EBSO Vakfı Kadınlar Birliği’nin yeni dönemde 
gündemine alacağı faaliyetler değerlendirildi.

İzmir Ekonomik 
Kalkınma ve 
Koordinasyon 
Kurulu toplantısı 
gerçekleştirildi

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu ve Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Tunç Soyer 
başkanlığında düzenlenen İzmir Ekonomik Kalkınma Koordinasyon 
Kurulu toplantısına katıldı. Toplantıda kentin gündeminde yer alan 
güncel ve ekonomik konular değerlendirildi.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası, 
İzmir Ticaret Odası ve 
İzmir Ticaret Borsası ev 

sahipliğinde, İzmir Büyükşehir 
Belediye Başkanı Tunç Soyer,  
Cumhuriyet Halk Partisi İzmir 
İl Başkanı Şenol Aslanoğlu, 
partinin İzmir milletvekilleri 
ile milletvekili adaylarının 
katılımıyla İzmir İş Dünyası 
Buluşması gerçekleştirildi. 
Buluşmaya Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu, Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcıları Metin 
Akdaş ve Hakan Ürün, Meclis 
Başkanlık Divanı Üyeleri ile 

Yönetim Kurulu Üyeleri katıldı.
Toplantıda İzmir ve bölge 

ekonomisindeki güncel 

gelişmeler değerlendirilirken, 
sanayicinin konuları hakkında 
bilgi aktarımında bulunuldu.

İzmir Oda ve Borsaları ile CHP Milletvekili 
ve milletvekili adaylarının katılımıyla 
İzmir İş Dünyası Buluşması düzenlendi

EGSD’nin yeni 
hizmet ofisi 
açıldı

Ege Giyim Sanayicileri 
Derneği’nin yeni hizmet ofisinin 
açılışı gerçekleştirildi. Açılış 
törenine EBSO Meclis Başkanı H. 
İbrahim Gökçüoğlu katıldı.
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EBSO Meclis Başkanı H. 
İbrahim Gökçüoğlu, 
T.C. Ticaret Bakanlığı 

koordinasyonunda düzenlenen 
Yeni Nesil İhracat Destekleri ve 
Prefinansman Modeli Tanıtım 
ve Bilgilendirme Toplantısına 
katıldı.

İzmir Ticaret Odası ev 
sahipliğinde düzenlenen 
toplantıda Uluslararası 
Hizmet Ticareti Genel Müdür 
Yardımcısı Yusuf Karakaş, 
Türk Eximbank Ege Bölge 
Müdürü Gülom Timurhan 
ve İhracatı Geliştirme A.Ş. 

Genel Müdürü Kasım Akdeniz, 
katılımcılara ihracat süreçleri, 
mevcut ihracatın artırılması 
ve dış pazarlarda rekabet 
gücünün yükseltilmesi ile yeni 
pazarlara açılma yollarına 
ilişkin geliştirilen prefinansman 
modeli hakkında bilgi verdi.

Yeni nesil ihracat destekleri ve 
prefinansman modeli tanıtıldı

Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Meclis Başkanı 
H. İbrahim Gökçüoğlu, 

Yeni Asır gazetesi tarafından 
düzenlenen Ege YİİT - Yatırım 
İhracat İnovasyon ve 
Teknoloji Ödülleri törenine 
katıldı.

65’inci Cumhuriyet 
Hükümeti’nin Başbakanı ve 
AK Parti Genel Başkan Vekili 
Binali Yıldırım ile Gençlik ve 

Spor Bakanı Dr. Mehmet 
Kasapoğlu’nun da katıldığı 
gecede alanlarında başarılı, 
yenilikçi ve ihracatta öne 
çıkan firmalar ödüllendirildi.

EBSO Meclis Başkanı 
Gökçüoğlu da tören 
kapsamında Yılın İnovasyon 
ve Yapı Ürünü Markası Qua 
Granite’in Yurt İçi Satış 
Direktörü Yasin Erdoğan’a 
ödülünü takdim etti.

Gökçüoğlu, 
Ege YİİT Ödül 
Törenine 
katıldı
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Gökçüoğlu, Dijital Gelecek 
Zirvesi’ne katıldı

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu, Batı Anadolu 

Sanayici ve İş İnsanları 
Dernekleri Federasyonu 
(BASİFED) tarafından 
düzenlenen Dijital Gelecek 
Zirvesi’ne katıldı.

BASİFED Girişimcilik 
Komisyonu tarafından 
organize edilen etkinlikte 
yapay zeka ile insanlığı 
nasıl bir geleceğin beklediği 
konusundan hareketle dijital 
tarım, hukukta yapay zeka 
politikaları, geleceğin finansı 

ve dijital sanat konularındaki 
gelişmeler, uzman konuykacılar 
tarafından değerlendirildi.

Zirve kapsamında 
gerçekleştirilen atölyeler ile 
katılımcılar, dijital geleceğin 
getirmesi beklenen yenilikleri 
deneyimleme fırsatı buldu.

Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Meclis 
Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu, İzmir 
Büyükşehir Belediye 
Başkanı Tunç Soyer 
başkanlığında 
düzenlenen İzmir 
Ekonomik Kalkınma 
Koordinasyon 
Kurulu toplantısına 
katıldı. Toplantıda 
İzmir ve bölge 
ekonomisindeki 
gelişmeler 
değerlendirildi.

Kent ekonomisindeki gelişmeler değerlendirildi



27MAYIS 2023

GÜNDEM

Ege Ekonomiyi Geliştirme 
Vakfı’nın (EGEV) 2023 Yılı 
Mütevelli Heyet Toplantısı 

gerçekleştirildi. Toplantıya 
Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu ve Yönetim 
Kurulu Üyesi Hüseyin Turhan 
katıldı. Toplantıda EGEV’in 
geçtiğimiz döneme ilişkin 
faaliyet raporu okundu ve 
Yönetim ve Denetim Kurulları 
ibra edildi. Toplantıda EGEV’in 
önümüzdeki dönemde görev 
yapacak Yönetim Kurulu da 
belirlendi. Yeni dönemde 
EGEV Yönetim Kurulunda Ege 
Bölgesi Sanayi Odası’nı EBSO 
Meclis Üyesi Hasan Küçükkurt 
temsil edecek.

Toplantıda geçtiğimiz 
dönemlerde Vakıf çalışmaları 
kapsamında hizmetleri 

bulunan ve gelecek dönemde 
kurullarda yer almayacak 
olan isimlere teşekkür plaketi 
sunuldu. EBSO Meclis Başkanı 
H. İbrahim Gökçüoğlu da 

Geçmiş Dönem Afyonkarahisar 
Ticaret Borsası Meclis Başkanı 
Fahrettin Zobalı adına Yönetim 
Kurulu Üyesi Alper Erdem’e 
plaket takdim etti.

EGEV’in 2023 Yılı Mütevelli Heyet 
Toplantısı gerçekleştirildi

EGEV’in Yeni Dönemde Görev Yapacak Yönetim Kurulu
Toplantıda yapılan seçim 

sonucunda Ege Ekonomiyi 
Geliştirme Vakfı Yönetim 
Kurulu şu isimlerden oluştu:

• Mehmet Ali Susam
• Sıtkı Şükürer
• Fadıl Sivri
• Ali İhsan Özgürman
• Taha Aksoy

• Hasan Küçükkurt
• Neptün Soyer
• Temel Aycan Şen
• Semra Öncü
• Mustafa Aslan
• Moris Bencuya
• Hüseyin Porsuk
• Alper Erdem
• Mehmet Kendirlioğlu

• Okan Telaşeli
• Semih Başaran
• Uğur Erdoğan
• Emin Yüce
• Sadık Özkasap
• Koray Özcan
• Osman Çalıkuş
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EBSO üyeleri, “SGK ve Vergi Dairesi Borçlarının 
Yapılandırılma Süreçleri” hakkında bilgilendirildi
Ege Bölgesi Sanayi Odası Endüstri İlişkileri Çalışma Grubu tarafından düzenlenen “SGK ve Vergi 
Dairesi Borçlarının Yapılandırılma Süreçleri” başlıklı bilgilendirme toplantısı, EBSO Yönetim Kurulu 

Üyesi Ateş İlyas Demirkalkan moderatörlüğünde gerçekleştirildi.
Toplantıda Sosyal Güvenlik Kurumu İzmir İl Müdür Yardımcısı Tuğrul Çınar, İzmir Vergi Dairesi 

Gelir İdaresi Grup Müdürü Seyit Yaşar ve EBSO Endüstri İlişkileri Çalışma Grubu Üyesi, Yeminli Mali 
Müşavir Mustafa Öztorun, EBSO üyesi sanayi firmalarının temsilcilerine birer sunum gerçekleştirdi.

İklim Nötr ve Akıllı Şehirler 
Misyonu çalışmalarını 
yürütme amacıyla 

faaliyetlerine başlayan ve 
Ege Bölgesi Sanayi Odası’nın 
da Yönlendirme Kurulunda 
yer aldığı Küresel İklim 
Topluluğu’nun (KİT İzmir) 
lansman toplantısı yapıldı. 
Toplantıya EBSO Meclis Üyesi 
ve Çevre Çalışma Grubu 

Başkanı Erdoğan Çiçekçi 
katıldı. 

Toplantıda KİT İzmir 
tarafından “Öncü Şehir İzmir” 
vizyonu çerçevesinde hayata 
geçirilecek olan projelerin 
tanıtımı yapıldı. Tanıtım 
sunumunun ardından “İklim 
Nötr Yolculuğunda Paydaşların 
Önemi” ve “Paydaşlar 
İklim Nötrlüğe Geçişe Nasıl 

Katkıda Bulunabilir?” başlıklı 
paneller düzenlendi. Etkinlik 
kapsamında NetZeroCitiesEU 
(NZC) Programı yetkilileri ve 
İzmir’in sivil toplum örgütlerinin 
liderleri ile merkezi ve yerel 
yönetim temsilcileri bir araya 
gelerek iklim değişikliği 
sürecinde yapılanlar ve 
yapılması gerekenlere yönelik 
değerlendirmelerde bulundu.

Küresel İklim Topluluğu lansman 
toplantısı gerçekleştirildi
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CHP İzmir Milletvekili 
Bayır, EBSO’yu 
ziyaret etti

Cumhuriyet Halk Partisi İzmir Milletvekili Tacettin 
Bayır, İzmir İl Başkan Vekili Sirhan Özen ve İl 
Başkan Yardımcısı Görkem Duman, Ege Bölgesi 
Sanayi Odası’nı ziyaret etti. EBSO Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Metin Akdaş’ın ev sahipliği 
yaptığı görüşmede güncel gelişmelere ilişkin 
değerlendirmelerde bulunuldu.

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
tarafından hazırlanan ve 
Avrupa Birliği İstihdam, 

Eğitim veya Öğretimde 
Olmayan Gençler İçin 
İşgücü Piyasası Destekleme 
Programı’na (NEETs) başvurusu 
kabul edilen “The NEET Carries 
The Machinery Sector To The 
Future” (NEET Makine Sektörünü 
Geleceğe Taşıyor) isimli, 328 
Bin Euro’luk projenin imza töreni 
Ankara’da gerçekleştirildi. Proje 
kabul belgesine Ege Bölgesi 
Sanayi Odası adına Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Metin 
Akdaş ve Yönetim Kurulu Üyesi 
Hüseyin Turhan imza attı.

Proje kapsamında seçilen 
eğiticiler, çağın ve sektörün 
en güncel müfredatları ile 
Almanya’daki okullarda eğitim 
görecekler ve edindikleri 
bilgileri İzmir Büyükşehir 
Belediyesi Meslek Fabrikası ve 
İŞKUR iş birliği ile seçilen, ne 
eğitimde ne de istihdamda 
olan (NEET) 18-29 yaş 
aralığındaki genç kadın ve 
erkeklere aktaracaklar.

Söz konusu proje, Ege 
Bölgesi Sanayi Odası’nın 
Avrupa Birliği tarafından kabul 
edilen üçüncü projesi oldu. 

328 bin Euro bütçeli 
projenin genel hedefi olarak 
toplum düzeyinde olumlu 
ekonomik etki ve geçim 
kaynağı sağlamak, 18-29 yaş 
aralığındaki ne eğitimde ne 
de istihdamda olan genç 
kadın ve erkek nüfusun sosyal 
entegrasyonunu desteklemek 
unsurları ön plana çıkıyor. 

Başta İzmir olmak üzere Türk 
makine teknolojileri sektörünün 
ihtiyaçlarına yönelik hizmetlerin 
geliştirilmesinin planlandığı 
projede, mesleki gelişim 
eğitimleri yoluyla istihdam 
ihtiyacı sorunlarına daha iyi 
cevap verebilmek, istihdam 
edilebilirliği artırmak, ne 
eğitimde ne de istihdamda 
olan genç nüfusun aktif bir 
işgücü olmalarına yardımcı 
olmak konu başlıkları yer 
alacak.

EBSO’nun üçüncü AB 
projesinin imzaları atıldı
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Metin Akdaş, 

TUBİTAK Teknoloji ve Yenilik 
Destek Programları Başkanlığı 
TEYDEB Tanıtım Seminerine 
katıldı.

Teknopark İzmir Genel 
Müdürü Prof. Dr. Metin 
Tanoğlu, İzmir İleri teknoloji 
Enstitüsü (İYTE) Rektörü Prof. 
Dr. Yusuf Baran ve TEYDEB 
Başkan Yardımcısı Hasan 
Selçuk Selek’in katılımlarıyla 
gerçekleşen seminerinin açılış 
konuşmasını gerçekleştiren 
Akdaş, Ar-Ge ve inovasyona 
verilen desteklerin önemli bir 
misyonu temsil ettiğini söyledi.

Bu anlamda atılan her 
adımın çok önemli olduğunu 
belirten Akdaş, “Ülkemizin 
bilim, teknoloji ve yenilik 
politikaları doğrultusunda, 
özel sektör kuruluşlarının 
araştırma, teknoloji geliştirme 
ve yenilikçilik faaliyetlerini 
destekleyerek rekabet 
güçlerini artırmak, Ar-Ge 
kültürünün yaygınlaşmasına 
katkıda bulunmak anlamını 

taşıyor. Özellikle içinde 
bulunduğumuz süreç dikkate 
alındığında, bunun çok 
kıymetli bir misyon olduğunu 
belirtmek isterim” dedi.

Sanayi 4.0 ve devamında 
sanayi 5.0’ın hemen her 
geçen gün yeni bir teknoloji 
ile tanışmamızı sağladığını 
ifade eden Akdaş, “Bu durum 
iş dünyamızı da ciddi bir 
değişim ve dönüşüme 
tabi kılıyor. Üretimin ve 
ekonominin can damarı olan 

KOBİ’lerimiz, bu değişimi en 
derinden hisseden kesim. 
Ancak KOBİ’lerimizin uzun 
ve maliyetli bu süreçleri tek 
başlarına tamamlamaları 
çok zor. O nedenle, ihtiyaç 
duydukları maddi destek ve 
rehberlik desteğini almaları 
çok önemlidir. TEYDEB’in 
programları, KOBİ’lerimizin 
önünü açmalıdır, öyle de 
olduğu kanaatindeyim. Emeği 
geçenlere şükranlarımızı 
sunuyorum” diye konuştu.

Akdaş: 
“KOBİ’lerin 
teknoloji ve 
inovasyon adına 
desteklenmeleri 
çok önemli”
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7’nci Uluslararası İzmir İktisat Kongresi gerçekleştirildi

“Yeşil ekonomide markalar 
yaratmamız gerekiyor”

Ege Bölgesi 
Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu 

Başkan Yardımcısı 
Metin Akdaş, Yaşar 
Üniversitesi ile İKSAD 
Enstitüsü tarafından 
düzenlenen 7’nci 
Uluslararası İzmir 
İktisat Kongresi’nin 
“Dijital Dönüşüm 
Çağında Ekolojik Yeni 
Dünya Ekonomisi ve 
Stratejileri” başlıklı 
açılış paneline katıldı.

Yaşar Üniversitesi 
Ekonomi Bölüm 
Başkanı Prof. Dr. 
Durmuş Özdemir’in 
moderatörlüğünde 
düzenlenen panelde 
konuşan Akdaş, “Yeni 
dünya ekonomisinde temel 
strateji, yenilenebilir enerji 
yatırımlarının artırılması 
ve tarım politikasının 
yeniden dizayn edilmesinde 
yoğunlaşıyor. Dijital 
dönüşümde yol almak 
istiyorsak, ileri teknoloji ürün 
üretimine dönük nitelikli 
eğitim ve nitelikli işgücüne 
odaklanmamız gerekiyor. Dijital 
dönüşüm, iklim değişikliği 
ile mücadelede de önemli 
katkılar sağlıyor. Çünkü, akıllı 
uygulamalar sayesinde suyun, 
tohumun, toprağın çok daha 
verimli kullanılması sağlanıyor. 
Yani dijital dönüşümün 
kazanımları yeşil dönüşümü 
yaratıyor, verimliliği artırıyor, 
maliyetleri azaltıyor” dedi.

EBSO’nun bu farkındalıkla 

uzun yıllardır teorik ve 
uygulamalı çalışmalar 
yürüttüğünü vurgulayan 
Akdaş, “Dijital dönüşüm ve 
yeşil dönüşüm alanında 
hazırladığımız rehber kitapların 
ve bilgilendirme seminerlerinin 

yanı sıra, uygulama 
açısından da diğer 
Odalarımızla ortak 
olarak hayata 
geçirdiğimiz Model 
Fabrika da önemli 
bir prototip olarak 
dikkat çekiyor. Ayrıca, 
konunun en önemli 
ayağının genç 
nesillerin bu alanda 
eğitim almaları 
gerektiğinden 
hareketle, özellikle 
meslek liseleri ile 
önemli projelere 
imza atıyoruz. Dijital 
ve yeşil dönüşüme 
yönelik girişimciliğin 
de mutlaka 

desteklenmesi gerekiyor. Marka 
yaratmadaki düşük oran, 
ülkemizin kanayan bir yarası. 
Yeşil ekonomide markalar 
yaratmamız gerekiyor” diye 
konuştu.
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Öztaş: “Mobilya sanayimiz, net ihracatçı 
bir sektör olarak stratejik öneme sahip”

MODEKO Uluslararası İzmir 
Mobilya Fuarı, 34’üncü 
kez düzenlendi. Fuarın 

açılış törenine Ege Bölgesi 
Sanayi Odası Meclis Başkan 
Yardımcısı Işın Yılmaz ve 
Yönetim Kurulu Sayman Üyesi 
Aytekin Öztaş katıldı.

Törenin açılışında konuşan 
EBSO Yönetim Kurulu Sayman 
Üyesi Aytekin Öztaş, küresel 
ekonominin kutuplaştığı, ticaret 
savaşlarının öne çıktığı ve 
Türkiye’nin de ekonomik olarak 
oldukça zorlu bir dönemden 
geçtiği bir dönemde, fuarların 
sunduğu katkıların çok iyi 
değerlendirilmesi gerektiğini 
söyledi.

Öztaş, “Mobilya sanayimiz, 
gerek yarattığı istihdam 
potansiyeli ve katma değeri 
gerekse net ihracatçı bir sektör 
olması nedeniyle stratejik 
öneme sahiptir. Sektörde 
İzmir, istihdam kapasitesine 

göre 5’inci sırada yer alsa da 
hem lojistik avantajları hem 
de inovatif şehir özelliği ile 
giderek güçlenen bir gelişim 
içerisindedir. Bu farkındalıkla; 
Karabağlar ve Kısıkköy 
bölgesinde yoğunlaşan 
sektörün kümelenmesi için 

Torbalı OSB’nin genişleme 
alanında, Odamız, İZTO ve 
Torbalı Ticaret Odası ile birlikte 
Projesi gerçekleştirilen Torbalı 
Karma ve Mobilya OSB’nin 
Sektörün gelişimine katkı 
koymasını diliyorum” diye 
konuştu.
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EBSO Sanayide Dijitalleşme Çalışma 
Grubu toplantısı gerçekleştirildi

Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Sanayide 
Dijitalleşme Çalışma 
Grubu, üçüncü 
toplantısını Çalışma 
Grubu Başkanı Ahmet 
Özken başkanlığında 
gerçekleştirdi. Çalışma 
grubu üyelerinin 
katılımıyla gerçekleşen 
toplantıda yıl içinde 
planlanan faaliyetler 
ve sanayicilerin dijitalleşme alanındaki düzeylerinin belirlenmesi ve dijitalleşme çalışmalarının 
desteklenmesi amacıyla yapılabilecek çalışmalar hakkında değerlendirmelerde bulunuldu. Ege 
Bölgesi Sanayi Odası’nın dijital dönüşüme yönelik mevcut çalışmalarının irdelendiği toplantıda 
çalışma grubu tarafından hazırlanabilecek benzer projelere ilişkin fikir alışverişinde bulunuldu.

EBSO, sanayiciler için “Kurumsal 
Karbon Ayak İzi” eğitimleri düzenliyor

Ege Bölgesi 
Sanayi 
Odası’nın 

farklı sektörler 
için düzenlediği 
TS EN ISO 14064-
1:2019 Kurumsal 
Karbon Ayak 
İzi Eğitimi ile 
sanayiciler, 
Avrupa Yeşil 
Mutabakatı 
çerçevesinde 
sera gazı 
emisyonlarının 
hesaplanması 
konusunda 
bilgilendiriliyor.

Nisan ayında maden, 
çimento, mermer ve 
mineral sektörleri özelinde 
düzenlenen eğitimler, 
Mayıs ayında kimya ve 

plastik sektörleri özelindeki 
eğitimlerle devam etti.

Sanayicilerin yoğun ilgisi 
ve katılımı ile gerçekleşen 
eğitimlerde sektörlere özel 

uygulamalı 
örnek 
hesaplamalara 
yoğunlaşılarak 
Avrupa Yeşil 
Mutabakatı 
çerçevesinde 
sera gazı 
emisyonları 
üzerinden 
karbon ayak 
izi ölçümü 
konusunda 
sanayiciler 
bilgilendiriliyor. 
Yeşil Mutabakat 
ile saptanan 
hususlara uyum 

sağlamak, Avrupa Birliği 
bölgesine sınırda karbon 
vergileriyle karşılaşmadan 
ihracat yapabilmek adına 
büyük önem taşıyor.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 19. Grup Kağıt ve Kağıt Ürünleri Sanayi Meslek Komitesi ve 20. Grup 
Basım Yayım Sanayi Meslek Komitesi üyeleri, Batı Kipaş Kağıt Sanayi tesislerine teknik gezi 
organizasyonu düzenledi. Aydın’ın Söke ilçesinde bulunan tesiste incelemelerde bulunan komite 
üyeleri fabrikada bulunan Sanayi 4.0 uygulamaları hakkında bilgi aldı. 

EBSO 19. Grup Kağıt ve Kağıt Ürünleri Sanayi Meslek 
Komitesi ve 20. Grup Basım Yayım Sanayi Meslek 
Komitesi, teknik gezi organizasyonu düzenledi

İzmir'de 27 Eylül - 1 Ekim tarihleri arasında 
düzenlenecek olan ve milli teknolojinin geliştirilmesi 
konusunda kritik rol oynayan birçok kuruluşun 
paydaşlığıyla düzenlenen havacılık, uzay ve teknoloji 
festivali TEKNOFEST ile ilgili koordinasyon toplantısı, 
İzmir Valisi Yavuz Selim Köşger başkanlığında 
gerçekleştirildi. Toplantıya Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Üyesi Cüneyd Temel katıldı. Sanayi 
ve Teknoloji Bakan Yardımcısı Mehmet Fatih Kacır 
ve festival bileşenlerinin katılımıyla düzenlenen 
toplantıda festivalin hazırlık çalışmaları ve program 
hazırlıklarıyla ilgili değerlendirmelerde bulunuldu.

TEKNOFEST koordinasyon 
toplantısı yapıldı
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Ege Bölgesi Sanayi Odası tarafından, 
sanayicilerin her yıl olduğu gibi bu yıl 
da dünyanın en önemli fuarlarından 

Hannover Messe ve ambalaj-paketleme 
sektöründe dünyanın önde gelen 
fuarlarından Düsseldorf Interpack 
fuarlarına yönelik iş seyahati düzenlendi.

Sanayiciler, iş seyahati kapsamında 
17-20 Nisan 2023 tarihleri arasında 
Almanya’da 6.500’ün üzerinde katılımcı ve 
250.000 üzerinde ziyaretçiyle düzenlenen 
Hannover Messe Uluslararası Sanayi 
Fuarı’nı ziyaret etti. KOSGEB destekli geziye 
EBSO üyesi İzmirli firmalar ağırlıklı olmak 
üzere Adana, İstanbul, Manisa ve Sakarya 
gibi farklı illerden 32 firma ve 41 katılımcı 
katıldı. Katılımcılar, ikili iş görüşmeleri ile 
önemli iş bağlantıları kurma şansı buldu.

Bir diğer iş gezisi kapsamında ise 
sanayiciler, ambalaj ve paketleme 
konusunda dünyanın önde gelen 
fuarlarından Düsseldorf Interpack 
Uluslararası Ambalaj ve Paketleme 
Fuarı’nı ziyaret etti. 4-7 Mayıs 2023 tarihleri 
arasında düzenlenen iş seyahatine EBSO üyesi 
12 firmadan 14 sanayici katıldı.

İş seyahati kapsamında sanayiciler, Köln 

kentinde bulunan Kuzey Ren-Vestfalya Türk-
Alman İşadamları Derneği’ni de ziyaret etti ve 
iki bölge arasında karşılıklı yatırım olanakları 
değerlendirildi.

Sanayiciler, EBSO organizasyonuyla Hannover 
Messe ve Düsseldorf Interpack fuarlarını ziyaret etti
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Son dönemde, finansmanla ilgili 
karar alma ve denetimde yetkili 
kurumlar tarafından, başta finansal 
enstrümanların kullanımı ve para 
cinsine göre kredi & mevduat 
kompozisyonunu değiştirmeye 
dönük uygulamalar olmak üzere 
finansmana erişimi etkileyen 
konularda sıkça düzenlemeler 
yapılmakta; yapılan düzenlemelerle 
bir yandan finansmana erişim 
sınırlandırılırken, diğer yandan 
da finansmanın kompozisyonu 
ile finansal sistemin işleyişi 
değiştirilmeye çalışılmaktadır. 
Yeni düzenlemelerin ve 
değişikliklerin geçmişe göre daha 
sık ve kısa aralıklarla yapılıyor 
olması, işletmeler (ve bireyler) 
bakımından öngörülebilirliği 
olumsuz etkilemektedir. Yapılan 
düzenlemeler, kredi kullananlar 
bakımından; Türk Lirası cinsinden 
kredi kullanımı, kredi hacmi, vade 
& maliyet yapısı ve sistemin işleyişi 
konularında olmakta; finans sektörü 
bakımından ise ağırlıklı olarak zorunlu 
karşılıklar, menkul kıymet tesisi, kredi 
kullandırma usulleri, faiz oranları 
gibi konularda yoğunlaşmaktadır. 
Kredi kullananların finansmana ya 
da yeterli miktarda finansmana 
erişiminde, yeni uygulamalar 
kaynaklı şikayetleri gün geçtikçe 
artmakta; finans sektörünün kredi ve 
mevduat uygulamaları da giderek 
daha karmaşık hale gelmektedir. 
İhracatçılarımızın şikayetleri ise 
bu konulara ek olarak, döviz 
kurlarına baskı uygulandığı ve bu 

sebeple kurların düşük seviyelerde 
tutulmasının ürünlerimizin rekabet 
gücüne zarar verdiği ile ihracat 
dövizlerinin satışıyla ilgili konularda 
yoğunlaşmaktadır.

14 Mayıs 2023 tarihinde yapılan 
genel seçimlerin hemen sonrasında 
TCMB; işletmelerin (ve bireylerin) 
finansmana erişimini biraz daha 
kısıtlamaya, dövize olan talebi 
önlemeye, bankaların menkul kıymet 
alımını artırmak suretiyle Hazineye 
piyasa faizlerinden daha düşük 
maliyetle ilave kaynak sağlanmaya 
dönük bazı tedbirler açıkladı. Esasen 
açıklanan bu tedbirlerin amaçlarına 
bakıldığında, son dönemde alınan 
tedbirlerin devamı mahiyetinde 
olduğu, önceki uygulamaların 
dozajının ve etkisinin biraz daha 
artırılmaya çalışıldığı görülüyor. 
Gelen tepkiler üzerine, her ne kadar 
geri adım atılmışsa da TCMB aceleci 
davranarak elini açık etmiş oldu. 
Ayrıca, Cumhurbaşkanlığı seçiminin 
28 Mayıs 2023’te yapılacak ikinci 
turu sonrasında benzer önlemlerin 
geleceği beklentisi de pekiştirilmiş 
oldu. Alınan önlemlerin, swaplar 
sonrasında negatif seviyede 
seyreden ülke döviz rezervinin Mayıs 
ayının ikinci yarısı itibariyle brütte 
105 milyar dolara ve nette 2,3 milyar 
dolara gerilemesinin; seçimler 
öncesinde 500’ün biraz altına 
düşen ancak birinci tur sonrasında 
tekrar yükselip 700’e yaklaşan 
CDS puanımızdan kaynaklandığı 
anlaşılıyor. Kredi kullananlar 
tarafında ise yeni önlemlerin 

EGE’DEN

Adnan YILDIRIM
Ekonomi Bakan 
Yardımcısı (2014-2015)
Türk Eximbank Genel 
Müdürü (2016-2019)

Ekonominin gündemi: 
Finansmana erişim cari açık ve 
ülke rezervinden nasıl etkileniyor?
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ekonomide yaşanan ek kaynak 
ihtiyacının karşılanması ile 
finansmana erişim konusundaki 
endişeleri artırdığı, beklentileri 
olumsuz etkilediği söylenebilir. 
Oysa piyasaların ve reel 
sektörün beklentisi, seçimlerin 
siyasi sonuçlarından bağımsız 
olarak; seçimler sonrasında 
uygulanacak orta/uzun vadeli 
güven artırıcı politikalarla 
ekonominin kaynak ihtiyacının 
karşılanması, finansmana 
erişimin kolaylaştırılarak 
ekonominin büyütülmesine 
destek olunmasıdır.

Cari işlemler 
dengesinin son 15 yılı
Bir ülkenin diğer ülkelerle dış 

ticareti, net faktör gelirleri ve 
net sermaye transferlerinden 
oluşan cari işlemlerde fazlalık 
cari işlem fazlası; noksanlık ise 
cari işlem açığı olarak ifade 
edilmektedir. Faktör gelirleri 
ve sermaye transferlerinin 
etkisi, her ülkede farklı yönde 
olmakla birlikte (genelde) dış 
ticareti fazlası veren ülkeler 
cari fazla; dış ticareti açık 
veren ülkeler cari açık verirler. 
Türkiye ekonomisinde yaşanan 
cari açık sorunu da önemli 
ölçüde dış ticaret açığından 
kaynaklanmaktadır. Dış ticaret 
açığımızı telafi eden döviz 
kazandırıcı faaliyetler kaynaklı 
döviz girişlerinin etkisiyle, 
örneğin 2019 yılında olduğu 
gibi, istisnai de olsa cari fazla 
oluşabiliyor. 2019 yılında, 31,2 
milyar dolarlık dış ticaret 
açığına rağmen, 10,8 milyar 
dolar cari fazla verilebilmişti. 
Dış ticaret fazlası denince 
ilk akla gelen ülkeler, doğal 
kaynak zengini ülkeler ile Asya 
coğrafyasının ihracata dayalı 
büyüyen ülkeleri olmakta; dış 
ticaret açığı veren ülkelerin 
başında ise ABD gelmekte, 
doğal kaynak zengini olmayan 

ülkeler ile ithalata 
bağımlı ülkeler kronik 
olarak dış ticaret 
açığı vermektedirler. 
Türkiye ekonomisi 
1923’ten günümüze 
(1930-46 dönemi 
hariç) dış ticaretinde 
hep açık vermiş, 
Rusya’nın Ukrayna’yı 
işgali sonrasında 
yükselen enerji 
fiyatları nedeniyle 
de, 2022 yılında 110 
milyar doları aşan dış 
ticaret açığımız 2023 
yılının ilk dört ayında 
43,5 milyar dolara 
ulaşmıştır.

Ödemeler 
dengesi ve cari 
işlemler açığının 
finansmanı ile ilgili veriler TCMB 
tarafından yayınlanmaktadır. 
Tablodan görüleceği üzere 
Türkiye ekonomisi 2008 
sonrasında, 2019 yılı hariç 
diğer yılların tamamında 
cari işlemler açığı vermiştir. 
Dış ticaretinde 1947’den beri 
kesintisiz açık veren Türkiye 
ekonomisinde, 1980 sonrası 
yurtdışı müteahhitlik projeleri 
ile turizm sektöründe yaşanan 
hızlı gelişmelerin etkisiyle; 
döviz kazandırıcı faaliyetlerde 
verilen fazlalığın, cari açığın 
düşürülmesine ciddi katkısı 
olmuştur. Keza 1982 sonrasında, 
SPK ve İMKB düzenlemeleriyle 
oluşan sermaye piyasamız 
ile 2001 sonrası bankacılık 
düzenlemelerinin etkisiyle 
bankacılık sektörümüzün de 
cari açığın finansmanında 
önemli yer tuttuğunu 
unutmamak gerekir. 

Son 15 yılda Türkiye 
ekonomisinde en yüksek dış 
kaynak giriş hacmine (67 
milyar dolar tutarla) 2012 
yılında ulaşılmış olup 2009 ve 
2018 yıllarında dış kaynak çıkışı 

yaşanmış, 2019-20 yıllarında 10 
milyar doların altına düşülmüş, 
diğer yılların tamamında 21-60 
milyar dolar arasında değişen 
tutarlarda yabancı kaynak 
girişleri gerçekleşmiştir. Dış 
ticaret açığının 2022 yılında 110 
milyar doları aşmış olmasının 
etkisiyle, Şubat 2023 itibariyle 
yıllık cari açığımızın 55,4 milyar 
dolara ulaşmış olması, dış 
kaynak ihtiyacını da artırmıştır. 
Döviz cinsi yükümlülükler ile 
ithalatın gerektirdiği döviz 
talebinin kurlar üzerinde 
yukarı yönlü baskısı devam 
etmektedir. Bu dönemde dış 
kaynak arayışında küresel 
piyasalardan finansmana 
erişim daha sınırlı, finansman 
maliyetleri ise daha yüksektir. 
Bu nedenle, cari açığın 
düşürülebilmesi için dış ticaret 
açığından başlanması ancak, 
kısa vadede ekonominin kaynak 
ihtiyacının karşılanabilmesi 
için de serbest piyasa, serbest 
kambiyo, serbest kur rejiminde 
öngörülebilir ve sürdürülebilir 
adımlar atılması önümüzdeki 
dönemin öncelikleri arasında 
yer almak durumundadır.
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GİRİŞ
17 Nisan 2023 tarihinde İstanbul 

Finans Merkezi açıldı. Merkez, 7412 
sayılı İstanbul Finans Merkezi Kanunu 
ile ihdas edilmiştir. Merkeze ilişkin 
Hazine ve Maliye Bakanı Nureddin 
Nebati, “Uluslararası sürdürülebilir 
fonların ülkemize getirilmesi ve 
reel sektörümüze yeşil finansman 
sağlanması bakımından önemli bir 
görevdeşlik kaynağı da olacaktır. 
İstanbul Finans Merkezi’nin bir diğer 
önemli katkısı da İstanbul’umuzun, 
katılım finans ve İslami bankacılık 
alanında da küresel bir merkeze 
dönüşmesini sağlayacak olmasıdır” 
ifadelerini kullandı. 

Merkezin vergisel avantajları 
bu noktada önem arz etmektedir. 
Şimdi kurumun vergisel avantajlarını 
inceleyelim.

I. İSTANBUL FİNANS MERKEZİ 
KANUNU İLE GETİRİLEN VERGİSEL 
AVANTAJLAR

7412 sayılı Kanunun 6’ncı 
maddesi ile “vergisel ve mali 
yükümlülüklere” ilişkin istisna ve 
indirimler öngörülmüştür. 

1. Finansal Hizmet İhracatında 
Kurum Kazancından Yüzde 75 
İndirim İmkânı:

7412 sayılı Kanun m.6/1-a 
hükmüne göre, Katılımcı belgesi 
almış finansal kuruluşlar tarafından 
İFM’de gerçekleştirilen finansal 
hizmet ihracatı niteliğindeki;

a) Faaliyetler kapsamında elde 
edilen kazançların %75’i kurumlar 
vergisi matrahının tespitinde, 
kurumlar vergisi beyannamesi 
üzerinde ayrıca gösterilmek şartıyla, 

HUKUK

İstanbul Finans Merkezinin 
Vergisel BoyutuAv. Murat ULUSU

EBSO Hukuk Danışmanı
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kurum kazancından indirilir.
Ancak hemen belirtelim 

ki Kanunun geçici 1’inci 
maddesiyle yüzde 75’lik 
oran 2022 ila 2031 yılları 
vergilendirme dönemleri 
için yüzde 100 olarak 
uygulanacaktır. 

2. Banka ve Sigorta 
Vergisinden Muafiyet:

7412 sayılı Kanun m.6/1-b 
hükmüne göre, İşlemler ile bu 
işlemler nedeniyle lehe alınan 
paralar banka ve sigorta 
muameleleri vergisinden 
müstesnadır.

3. Damga Vergisi Muafiyeti:
7412 sayılı Kanun m.6/1-c 

hükmüne göre, Faaliyetlere 
ilişkin işlemler her türlü harçtan, 
bu işlemlere ilişkin düzenlenen 
kâğıtlar damga vergisinden 
müstesnadır.

4. İşçiler Açısından Gelir 
Vergisi İstisnası:

7412 sayılı Kanun m.6/2 
hükmüne göre, Katılımcı 
belgesi almış finansal 
kuruluşların İFM’de istihdam 
ettikleri personele ödenen aylık 
ücretin gerçek safi değerinin; 
yurt dışında en az beş yıllık 
mesleki tecrübeye sahip 
kişilerde %60’ı, yurt dışında en 
az on yıllık mesleki tecrübeye 
sahip kişilerde ise %80’i gelir 
vergisinden müstesnadır. Bu 
fıkra kapsamında belirtilen 
istisna, İFM’de çalışmaya 
başlamadan önceki son üç 
yılda Türkiye’de çalışmamış 
olan personelin ücret 
gelirlerine uygulanır.

Bu hükümle esasen, her 
türlü işçiyi kapsamamaktadır. 
En önemlisi son 3 yıldır 
Türkiye’de çalışanlar bu 
maddede öngörülen istisna 
kapsamında değiller. Madde 
gerekçesine göre, FM’nin yurt 
dışından gelecek, alanında 
katma değer yaratması 
beklenen nitelikli insan kaynağı 

için de çekim merkezi olması 
hedeflendiği belirtilmiştir.

5. İstanbul Finans 
Merkezinde Yer Alan 
Taşınmazların Kiralanmasında 
Harç ve Damga Vergisi 
Muafiyeti:

7412 sayılı Kanun m.6/3 
hükmüne göre, İFM’de yer alan 
taşınmazların kiralanmasına 
dair işlemler her türlü 
harçtan ve bu işlemlere ilişkin 
düzenlenen kâğıtlar damga 
vergisinden müstesnadır.

SONUÇ
Anayasa m.73 ile 

öngörülen “mali güce göre 
vergilendirme ilkesi”, “vergi 
yükünün adaletli ve dengeli 
dağılımı” prensipleri göz önüne 
alındığında sermaye açısından 

ciddi bir “vergiden kaçınma” 
imkânı getirilmesinin hukuka 
uygunluğu tartışmalıdır. 
Bu meyanda, KDV ve ÖTV 
gibi dolaylı vergilerden 
indirime gidilmeden mezkûr 
kanunda öngörüldüğü 
biçimde “sermayeye” indirim 
sağlanması Anayasa m.10’da 
kendisine yer bulan “eşitlik 
ilkesini” de ihlal edebilecektir.

Her ne kadar finans merkezi 
yoluyla şirketleri teşvik etmek 
önemliyse de merkezin 
“vergiden kaçınma” kolaylıkları 
nedeniyle istismar edilmemesi 
gerektiğini, finans merkezinin 
kendinden beklenen faydayı 
verebilmesi için titiz biçimde 
Anayasaya uygun maliye 
politikasının uygulanması 
gerektiğini ifade edelim.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu, Nisan ayı 

Meclis toplantısında yaptığı 
açılış ve Başkanlık sunuşlarında 
EBSO Meclisi’nin eğitim 
konusundaki hassasiyetini 
göz önünde bulundurarak 
toplantıya davet ettiği Doğru 
Odak Okulları Kurucusu Begüm 
Özdoğularlı’ya hoş geldiniz 
dedi. Özdoğularlı’nın üniversite 
birinci sınıf öğrencisiyken 
Türkiye’nin ilk kadın girişimcisi 
unvanına sahip olduğunu 
vurgulayan Gökçüoğlu, 
“Kendisi, kadınlarımızın 
desteklendiğinde ne kadar 
başarılı olduklarını gösteren 
çok somut ve bir o kadar da 
çok önemli bir örnek. Sayın 
Özdoğularlı hem kendi başarı 
hikâyesini, hem de okulunun 

vizyonunu detaylı olarak bizlere 
anlatacak. Ancak benim de 
Köy Enstitüleri konusunda 
ne kadar hassas olduğumu 
hepiniz biliyorsunuz. Sayın 
Özdoğularlı’nın genç yaşında 
Köy Enstitülerine sahip çıkarak 
okullarında bu felsefeyi esas 
alarak gençlerin doğa ile iç içe, 
tarımdan sanata kadar geniş 
bir alanda eğitim almasına 
olanak sağlamasından 
dolayı tebrik ediyor, her daim 
başarılı olmasını diliyorum. Bu 
vesileyle 17 Nisan 1940 tarihinde 
kurulan ve 28 Haziran 1948’de 
kapatılmaya başlanıp 1950 
yılında tamamen kapatılan, 
sadece 10 yılda büyük iz 
bırakan ve ruhu halen devam 
eden Köy Enstitülerinin 83. 
kuruluş yıldönümünü gönülden 
kutluyorum” dedi.

Gökçüoğlu, “Genç 
Cumhuriyetin donanımlı 
gençlerini iyi birer insan olarak 
yetiştirmeyi amaçlayan, 
üretmeyi, sorgulamayı, aklı ve 
bilimi esas alan yurt dışında 
birçok ülkeye ilham olan yerli 
ve milli çok önemli bir eğitim 
modelinin sürdürülmesine 
imkân verilmeden 
kapatılmasında ülkemizin kaybı 
ve üzüntüsü çok büyük. Ancak 
bugün karşımıza çıkan başarılı 
örnekler umudumuzu artırıyor. 
İstenildiğinde uygulama alanı 
olan, bugün de geçerliliğini 
koruyan bir model. Ne yazık 
ki her sene değişen sistemle, 
liyakatsiz atamalarla, 
mahallelere kurulan özel 
okul ve üniversitelerle yanlışa 
devam ediyoruz. Oysaki doğru 
olan, şanlı tarihimizin altın 

Gökçüoğlu’ndan Meclis temennileri
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sayfalarında zaten yer alıyor” 
diye konuştu.

Kadın adaylar için sitem
Türkiye’nin bir seçim 

sürecinin içinde olduğunu 
hatırlatan Gökçüoğlu, “Başta 
eğitim olmak üzere çözüm 
bekleyen çok fazla konumuz 
var. Ancak öncelikle seçimlerin 
huzur ve güven içerisinde 
gerçekleşmesini diliyorum. 
Bu sürecin tüm partiler 
tarafından sağduyu içerisinde 
yönetilmesini umut ediyorum. 
Partilerimizin İzmir’deki 
adaylarına baktığımızda da 
yine seçilebilir sıralarda kadın 
kontenjanının yetersiz kaldığını 
ve ithal vekil uygulamasına 
devam edildiğini üzülerek 
görmekteyiz. Sayın Genel 
Başkanlara istisnasız 
sitemlerimi iletiyorum” ifadesini 
kullandı.

Kritik konular
çözüm bekliyor
Çeşitli raporlara göre 

Türkiye’de yüzde 9 oranında 
genç ve kararsız seçmen 
olduğunu, 18-30 yaş arasındaki 
genç nüfusun yüzde 56’sının 
da sandığa gitmeme sebebi 
olarak desteklediği bir siyasi 
parti ve liderin olmamasını 
gösterdiğini dile getiren 
Gökçüoğlu, “Partilerimizin 
izlediği politikaları, oluşturduğu 
aday listelerini bundan sonraki 
seçimlerde değerlendirmeleri 
gerektiği inancındayım. 
Seçim sonrasında çözüm 
bekleyen ana konularımızdan 
en önemlisi, ekonomide 
yaşanan sorunlardır. 
Her kim seçilirse seçilsin, 
vatandaşın alım gücünün 
azalmasından sanayicinin 
üretimini zorlaştıran koşulların 
iyileştirilmesine kadar çok kritik 
konular acil çözüm bekliyor” 
dedi.

EYT konusu
Seçimlerin sonrasında 

katma değerli ve ileri teknoloji 
içeren üretim modeline 
acilen geçilmesi için somut 
adımların atılması gerektiğini 
ifade eden Gökçüoğlu, “Bunun 
için devlet politikası gerekiyor. 
İhracat başına kilogram değeri 
Japonya ve Almanya’da 
yaklaşık 4 dolar, Güney Kore ve 
İtalya’da 3 dolardır. Ülkemizde 
ise 1,20 dolar seviyelerindedir. 
Yine iş hayatında iş gücü 
verimliliği önemi son 
derece kritiktir, burada da 
iş gücü verimliliğinde çok 
gerilerdeyiz. Artık ülkemizin 
ne zaman, ne de kaynak 
kaybına tahammülü 
kalmamıştır. EYT konusu da 
bunlardan biridir. Biliyoruz 
ki sosyal güvenlik sistemi 
24 milyon emeklinin yükünü 
sırtlanmakta, emekli aylığı 
ve sağlık harcamalarından 
oluşan giderleri karşılamakta 
zorluk çekmektedir. Öyle 
ki basına da yansıdığı 
gibi SGK, taşınmazlarının 
satışını elektronik ortamda 
gerçekleştirmek için duyuruya 
çıkmıştır. SGK’nın bütçe açığı 
2022 faaliyet raporunda 39,7 
milyar TL olarak gösterilmiştir. 
Erken yaşta emeklilik, ne 
yazık ki SGK’nın üstündeki 
yükleri artırmaktadır. SGK 
verileri ile emeklilerin sigortalı 
çalışanlara oranı yüzde 47 
civarındadır, yani 2 çalışan 
1 emekliye bakıyor. Dünya 
standartlarında, gelişmişliğine 
göre 4 emekli, 3 emekli 1 
kişiye bakar. Biz gelişmemiş 
olduğumuz halde 2 emekli 
1 çalışana bakıyor. Tabi ki 
emeklilik, çalışanların en 
doğal hakkıdır, ancak sadece 
EYT ile bir anda 1,5-2 milyon 
genç emekli söz konusu. 
Uzun vadede sürekliliğin 
sağlanabilir olması gerekir. 

Yoksa bugün emekli olduktan 
sonra en üst kademeden 
emekli olan kişi, yıllar 
itibariyle emekli maaşı asgari 
ücret seviyesine iniyorsa 
orada sorun var demektir. 
Bu noktada Fransa’da 
emeklilik yaşının 62’den 64’e 
çıkarıldığını da hatırlatalım. 
Fransa’da bu konuda o kadar 
sokak nümayişleri oluyor, 
ancak devlet politikasını 
değiştirmeden kararlarını 
çıkarıyorlar. Tabii ki AB’de 
bizden farklı olarak yaşlı 
nüfusun fazla olmasının ana 
etken olduğunu belirtmekte 
fayda var. Ama bizim de dikkat 
etmemiz gereken, artık 10 yıl 
önceki genç Türkiye nüfusu 
yok, nüfusumuz yaşlanıyor, çok 
dikkat etmemiz gerekiyor” diye 
konuştu.

Seçimlerin sonrasında 
Türkiye’nin gündeminin çok 
yoğun olacağını dile getiren 
Gökçüoğlu, “Seçim sonuçlarının 
ülkemiz için hayırlı olmasını 
şimdiden diliyor, herkesi oy 
kullanmaya davet ediyorum” 
ifadesini kullandı.

Gökçüoğlu Türk Ticaret 
ve Sanayi Odaları Birliği 
Başkanlığına yeniden seçilen 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu’nu 
tebrik etti. Türk Polis Teşkilatının 
178. kuruluş yıldönümünü 
kutlayan Gökçüoğlu, huzuru 
ve güveni tesis etmek için 
gece gündüz çalışan Emniyet 
Teşkilatının her bir bireyine 
şükranlarını sunduğunu ifade 
etti.

Gökçüoğlu, Milli Mücadelenin 
başlatıldığı gün olan 19 Mayıs 
Atatürk’ü Anma, Gençlik ve Spor 
Bayramını kutlayarak başta 
Ulu Önder Mustafa Kemal 
Atatürk olmak üzere tüm silah 
arkadaşları ile şehitleri rahmetle 
anarak gazilere de şükranlarını 
ifade etti.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, 

EBSO Meclisi’nin Nisan 
ayı toplantısında yaptığı 
konuşmasının başında 
konuk konuşmacı Begüm 
Özdoğularlı’ya, yapmış 
olduğu açıklamalar için 
teşekkür etti. Yorgancılar, 

“Başkanlığım döneminde 
sürekli bu kürsüden eğitimin 
ne kadar önemli olduğunu 
birçok örnekleri vererek 
anlatmaya gayret ettim. 
Özellikle dünyada iki tane 
eğitim modeli olduğunu 
üzerine basa basa söyledim. 
Bunların biri Finlandiya, ikincisi 
Kore örneğidir. Birinde 16-

17 saat öğrencilerin okulda 
geçirdiği, diğerinde 4 saatlik 
bir süre zarfında okul süreçleri 
olduğu, ama bütün bunların 
sonucunda kişisel becerilerini 
geliştirerek yetkinliğe dayalı 
bir eğitim modelinin bizim 
ülkemizin geleceği açısından 
önemine vurgu yaptım, 
yapmaya da devam ediyorum. 

Yorgancılar: “Türkiye’nin sanayicisi 
madalyayı hak ediyor”

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, “2021’in Nisan ayında dolar 
ortalaması 8 liraydı; 2023 Nisan ortalaması ise 19 liradır. Üretici fiyat endeksi 
2021’in aynı döneminde yüzde 35 iken, 2023’te yüzde 62’dir. Bu şartlarda üretim 
yapan sizleri takdir etmekten, alkışlamaktan başka yapacak hiçbir şey yok. 
Bu kadar zor şartlarda ayakta kalıp üretimine devam eden sanayicilere de 

Türkiye’nin her yerinde birer madalya vermek lazım” dedi.
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Hatta başka bir örnek daha 
verdim, dünyada birçok KOBİ 
örneği var, SMEs dediğimiz 
küçük orta boy işletmeler. 
Bunların ilk başlangıcı İtalya, 
ikincisi İsrail, üçüncüsü de 
Japonya’nın ortaya koyduğu 
modeller. Ama biz 1997-
98’den itibaren yaptığımız 
çalışmalarla Türkiye’de KOBİ’nin 
devletin farklı kurumları 
tarafından farklı bir şekilde 
tanımlandığını gördük. Orada 
bir ortak noktamız yoktu. 
Eğitimde bir ortak noktayı 
bulabilmemiz gerekiyor. 
1,5-1,8 yılda bir, yani 16-18 
ayda bir Milli Eğitim Bakanı 
değiştiği müddetçe eğitimde 
devamlılığı sağlayabilme 
imkânımız söz konusu olmaz. 
Eğitimsizlik ve bilmemezlik bizi 
bugün bu hale getiriyor. Bunu 
aşmanın ilk yolu da aslında 
eğiticilerin eğitimidir.  2. Dünya 
Savaşı’nda Almanya yerle 
bir oldu, ama bugün Avrupa 
Birliği’nin en büyük ekonomik 
gücü. Nasıl oldu? Meslek 
liseleriyle. Meslek liselerindeki 
başarıyı büyütebilmek için ben 
ne yaptım o dönemde? TOBB 
Başkan Yardımcısıydım, dört 
tane Milli Eğitim Bakanımıza 
bir bir, Türkiye’deki meslek 
liselerinin TOBB’a bağlanmasını 
rica ettim ve hepsini biz 
işletelim dedim. En son Milli 
Eğitim Bakanımız 81 ilde 81 
okulun Odalar tarafından 
işletilmesi için onay verdi. Biz 
de İzmir’de Ticaret Odamızla 
beraber, Çınarlı Meslek Lisesini 
birlikte işletiyoruz. Bugün 
gezdiğiniz okul, Sanayi Odamız 
ve Ticaret Odamızla birlikte 
eğitim sistemini devam ettiren 
bir yapının içindedir. O yüzden 
sizi de tebrik ediyorum. Ayrıca 
TOBB’un Kadın Girişimciler 
Kurulunda bulunmanızda 
büyük yarar var” dedi.

Yorgancılar, Meclis 

Üyelerinin Ramazan Bayramı 
ile 23 Nisan Ulusal Egemenlik 
ve Çocuk Bayramını tebrik 
ederek Türk Polis Teşkilatının 
178. Yıldönümünü de kutladı.

Bir önceki Meclis 
toplantısında bulunamadığını 
ifade eden Yorgancılar, bu 
toplantıda Fatih Aracı’nın 
gündeme getirdiği Aliağa 
OSB seçimleriyle ilgili konuyu 
özel olarak görüşebileceklerini 
söyledi.

Erdoğan Çiçekçi’nin 
İkinci Yüzyılın İktisat Kongresi 
çıktısıyla ilgili veya toplantılar 
esnasında EBSO olarak ne gibi 
faaliyetlerde bulunulduğuyla 
ilgili konuşmasına ilişkin 
Yorgancılar, “Bu toplantıların 
sanayiyle ilgili olanlarının 
hepsine ya ben ya 
da görevlendirildiğim 
arkadaşlarım katıldık. 
Hatırlarsanız Danışmanımız 
Yaşar Uysal Hoca da gitti 
sizinle beraber. Burada 
şunu söyleyeceğim; sonuç 
bildirgesiyle ilgili görüşümü 
İzmir Ekonomik Kalkınma 
ve Koordinasyon Kurulu 
Toplantısında Sayın Tunç 
Soyer’e ifade ettim. Bu 
ifadelerim en son EBSOHABER 
dergimizde var. Kayıtlara 
geçmesi açısından da burada 
da okumak istiyorum” diyerek 
EBSOHABER’in Mart sayısında 
yer alan “Sonuç bildirgesine 
ilişkin katılmadığı bölümlerin 
olduğunu dile getiren 
Yorgancılar, ‘Bu da özellikle 
işçi işveren ilişkileriyle ilgili 
bölümdür. Sanayi varsa, üretim 
varsa, çalışma hayatı varsa, 
sendikanın da olması gayet 
doğal. Ama bunun karşısında 
Türkiye İşveren Sendikaları 
Konfederasyonu’nun da temsil 
edilmiş olmasını beklerdik. 
Ben asgari ücret tespit 
komisyonunun toplantılarına 
dört yıl üst üste katıldım. Orada 

masanın bir tarafında işçi 
sendikaları, diğer tarafında 
da işveren sendikası vardır” 
şeklindeki haber metnini 
okudu.

İkinci Yüzyılın 
İktisat Kongresi
Yapılan söz konusu 

toplantıların konusunun ortak 
doğruyu bulmak olduğunu 
vurgulayan Yorgancılar, 
“Amaç, iki tarafın da memnun 
olabileceği ortamı yaratmaktır. 
Tabi ki bir taraf az verip, öbür 
tarafın çok vermesini istiyor, 
bu işin doğasında var. Ama 
hep ben kazanayım sen 
kaybet, hep sen kaybet ben 
kazanayım diye bir mantık da 
olmaz. Bu işin bir anlaşmayla 
olması gerekiyordu. Yapılacak 
öneriler sırasında bunu üstüne 
basa basa söyledim ve 
Sayın Başkan da toplantıda 
vardı. Tercihlerin geçmişten 
ders alarak ortaya konması 
gerektiğini ifade ettim. 1990’lı 
yılların başındaki nereden 
buldun yasasını söyledim, 
Avrupa Birliği’ne giriyoruz diye 
Gümrük Birliği’ne girdiğimizi 
söyledim. İkinci Yüzyılın İktisat 
Kongresi’nin çıktısında sanayi, 
istediğimiz ölçüde yok. Neden 
vurguluyorum sanayiyi? 
Türkiye’nin yaptığı 250 milyar 
dolar ihracatın yüzde 90-91,5’u 
sanayi ürünlerinden oluşuyor. 
İstihdamın yüzde 21,5’unu, 
İzmir’deki istihdamın 34’ünü 
sanayi üretiminde çalışanlar 
oluşturuyor. Tamam, ithale 
bağlı bir dokumuz var, 100 
dolarlık bir ürünün 70 doları 
hammadde olarak ithale bağlı, 
böyle bir gerçeğimiz var, ama 
netice itibariyle sağlanan 
istihdamın da yüzde 21’ini 
sanayi oluşturuyor. Bu açıdan 
sanayinin önemini ve bunların 
yer almamasını eleştirel tonda 
söyledim. Bu anlamda benim 
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içim rahat. Ama tabi ki bu tip 
kongrelerin bu anlamda artıları 
ve eksileri vardır. Önemli olan, 
böyle bir kongrenin İzmir’de 
yapılmış olmasıdır. Keşke 
böyle bir kongre Türkiye’nin 
yedi bölgesinde yapılsa ve 
bölgesel olarak ihtiyaçlarımızı, 
sıkıntılarımızı, geleceğimizi, 
yereldeki tüm paydaşların 
fikirlerini ortaya koyarak bunları 
bir kitapçık olarak çıktı haline 
getirebilsek, bizi yöneten 
karar vericilerin ellerine bir 
rehber gibi versek. Kararı onlar 
vereceği için bizler burada fikir 
üreticileri konumundayız. Ama 
elimizden geleni yaptığımız için 
içimin rahat olduğunu ifade 
etmek istiyorum” diye konuştu.

Küresel ekonomi
Global ekonomideki 

gelişmelere değinen 
Yorgancılar, “IMF’in Nisan 
ayı dünya ekonomik 
görünüm raporuna ‘zorunlu 
bir toparlanma’ başlığını 
koydu. IMF burada büyüme 
tahminlerini aşağıya doğru 
revize ederek 2002’de yüzde 3,4 
büyüyen dünya ekonomisinin 
2023’te 2,8 büyüyeceğini, 
2024’te ise yüzde 3 civarında 
büyüyeceğini ifade etti. 
2022’de 5,6 büyüyen Türkiye 
için ise 2023’te 2,7 veya 
3,6 arasında bir büyüme 
bekleniyor. Bu rapordaki 
bazı önemli başlıkları sizlerle 
paylaşmak istiyorum. Dünya 
ekonomisinin yumuşak bir iniş 
yapabileceğine dair beklentiler, 
finans sektöründeki son 
çalkantılarla azaldı. Bankacılık 
ve finans sektöründeki 
kırılganlıkların daha geniş 
kapsama yayılmasına dair 
korkuların artmasıyla politika 
faizlerindeki artışın da olumsuz 
etkileri, piyasalarda çok açıkça 
görülüyor. Borç seviyelerinin 
yüksek seyretmeye devam 

etmesi, politika yapıcılarını zor 
durumda bırakıyor. Rusya’nın 
Ukrayna’yla başlatmış olduğu 
savaşın ardından yükselen 
emtia fiyatlarında bir gevşeme 
görülse de, yine de savaşın 
bitmemiş olması gelecekle ilgili 
insanlarda bir soru işaretini 
her zaman için taşıyor. Küresel 
enflasyonun 2023’te yüzde 
8,7’den yüzde 7’ye gerilemesi 
bekleniyor ve aslında bu 
çok güzel bir haber. Ayrıca 
raporda, gelecek beş yılda 
küresel büyümeye en büyük 
katkının Çin’den geleceği ifade 
edilmekte. Çin’in büyümeden 
aldığı payın Amerika Birleşik 
Devletleri’nin iki misli olacağı 
bekleniyor bu yıl. Raporun 
açıklanmasından sonra 
Avrupa Komisyonu Başkanı 
Ursula von der Leyen ABD’nin 
Çin’le ilişkilerinde ayrışmak 
yerine fırsatları ve sorunlu 
alanları net şekilde belirleyerek 
riskleri azaltmaya ihtiyacı 
olduğunu söyledi. Bunu da 
dikkatlerinize sunmak isterim. 
Yani kavgada kazanan yok. 
Güçlü olduğu yanlarını söyle, 
zayıf olduğu yanlarını da bil, 
ona göre masaya otur. Leyen 
bu şekilde dünyayı ortak bir 
akılla, ortak doğruyu bulmak 
için masada tartışmaya davet 
etti” dedi.

Dünya Ticaret Örgütü’nün 
de küresel mal ticaretine 
ilişkin büyüme beklentisini 
yüzde 1’den 1,7’ye çıkardığını 
dile getiren Yorgancılar, “Ama 
bizim dünya ticaretinden 
aldığımız paya bakarsanız, 
yüzde 1,2’dir. Onun için bu 
büyüme içinde biz ‘her evde 
bir Türk malı’ stratejisiyle 
ihracatımızı geliştirebilirsek, 
o zaman 500 milyar dolarlık 
rakamı yakalamamak için 
hiçbir neden yok. Ne satarsak 
satalım, yeter ki her evin içine 
bir Türk malının olabilmesini 

sağlayalım” ifadesini kullandı.

Sanayi üretim endeksi
Sanayi üretim endeksiyle 

ilgili Meclis Üyelerine bilgi 
veren Yorgancılar, “Öncelikle 
2023 yılına seçim gündemiyle 
girdik. Dünyada sanayi üretim 
endeksinin bu kadar çok zikzak 
çizdiği başka bir ülke herhalde 
yoktur. Eğer seçimler ikinci tura 
kalırsa belirsizlik süreci sürecek. 
Bakanlardan üst düzey 
bürokratlara ve büyükelçilere 
kadar hepsinin görev süreleri 
bitiyor ve yenilerinin atanması 
gerekiyor. Bunlar epey bir 
süre alacak ülke açısından. 
Aynı zamanda bakanlarımızın 
atanması, onların alacağı 
kararlar, uygulamalar ve 
sistemin piyasaya entegre 
olması gibi unsurları alt 
alta koyduğumuzda bizi bir 
sürecin beklediği ortada. İşte 
o zaman da bu zikzağın hangi 
boyutta olacağının ve nereye 
gideceğinin takdirini size 
bırakıyorum” dedi.

Sanayicinin
enerji maliyetleri
Enerji fiyatlarının sanayiciler 

için en önemli girdilerden 
biri olduğunu hatırlatan 
Yorgancılar, “Küresel sürecin 
de tetiklemesiyle elektrik ve 
doğal gaz fiyatlarındaki artış 
üretimin önündeki en önemli 
maliyetlerimizden biri. Bakın 
Nisan ayında doğalgaza, 
konut ve sanayi için yüzde 
20 zam geldi. Bu haliyle bile 
sanayi özelinde kademede 
bir fiyat tarifesi 2022 yılı Nisan 
dönemine göre doğalgazdaki 
artış oranı yüzde 123, 2021 yılına 
oranla da yüzde 473’tür. Benzer 
şekilde elektrik artışları da 
yüzde 26’ya yüzde 367’dir, yani 
2021 yılıyla bugünkü fiyatlarınızı 
karşılaştırırsanız bu tabloyu 
göreceksiniz” diye konuştu.
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“Madalyayı hak 
ediyorsunuz”
2021’in Nisan ayında doların 

ortalamasının 8 lira olduğunu 
hatırlatan Yorgancılar, “2023 
Nisan ortalaması ise 19 liradır. 
Üretici fiyat endeksi 2021’in 
aynı döneminde yüzde 35 
iken, 2023’te yüzde 62’dir. Bu 
şartlarda üretim yapan sizleri 
takdir etmekten, alkışlamaktan 
başka yapacak hiçbir şey yok. 
Bu kadar zor şartlarda ayakta 
kalıp üretimine devam eden 
sanayicilere de Türkiye’nin her 
yerinde birer madalya vermek 
lazım” ifadesini kullandı.

Yorgancılar, ihracat geliri 
olan dövizin yüzde 40’ını Türk 
Lirasına çevirme zorunluluğu 

bulunduğunu belirterek bu 
durumun tekrar döviz almak 
zorunda kalan sanayiciyi 
mağdur ettiğini, zira bankalar 
arası piyasada Doların alış ve 
satış fiyatı arasındaki makasın 
1 TL’ye kadar açıldığını söyledi. 
Yorgancılar, “Hangi ihracatçıyla 
konuşsam, enflasyon 
düşünüldüğünde dolar 
kurunun artması gerektiğini, 
ihracatçının zorda olduğunu, 
bu kurlarla ihracatçının para 
kazanmadığını, ihracatçıların 
siparişlerinin azalmaya 
gittiğini söylüyor. Sipariş mi 
az diyorum, talep mi yok 
diyorum? Talep var, ama 
kurun düşük olmasından 
fiyat tutturamıyoruz diyorlar. 

Dikkatini çekerim, talep 
var, en güzeli budur. Talep 
olmaması tehlikelidir. Ancak 
bu durumdan kaynaklı 
olarak başka ülkelerden 
alım yapılabiliyor. Serbest 
piyasa, serbest kur, serbest 
kambiyo rejimine uygun 
sistemin her zaman için doğru 
sonuç verdiğini söyledik hep. 
Enflasyonla karşılaştırdığımız 
zaman, doların bugünkü 
rakamının 23-24 lira 
civarlarında olması gerekiyor” 
diye konuştu.

Seçim süreci
Türkiye’nin içinde 

bulunduğu seçim sürecine 
değinen Yorgancılar, “Tek 
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temennim, ülkemize yakışan 
güzel bir seçimin olmasıdır. 
Kim kazanırsa kazansın, Türkiye 
Cumhuriyeti kazanacaktır. 
Sonuçta bu halkın tercihidir ve 
halkın tercihine hiç kimsenin 
müdahale etme hakkı 
yoktur. Verilen karara saygı 
duymak mecburiyeti vardır. 
Bütün liderler kendilerini ve 
projelerini halka anlatıyorlar 
ve netice itibariyle oyu atacak 
olan bizleriz. Güzel bir seçim 
istiyoruz ya, o güzel seçim 
nasıl olur? Türkiye Cumhuriyeti 
vatandaşlarına yakışan bir 
şekilde, birbirimizi provoke 
etmeden, kutuplaştırmadan 
olur. Hepimizin en önemli 
beklentisi bu. Peki nasıl 
yapılacak? Örneğin Sayın 
Kılıçdaroğlu deprem bölgesini 
ziyaret ederken ‘bu adam 
dua etmeyi bilmiyor’ demek, 
provokasyondan başka bir 
şey değil. Sadece bir örnek bu. 
Bunlar bizi bölmek için yapılan 
işlerdir ve bizim bunları aşmış 
olmamız lazım. Türkiye’de 
birçok mezhep var ve burada 
örneğin Musevi arkadaşımız 
da var. Ama 29 Ekim olduğu 
zaman Musevi arkadaşlarım 
da Türk bayrağını alıyor 
burada bizlerle beraber 
yürüyor. Dolayısıyla bize 
yakışan, bir an önce seçimin 
yapılıp hükümetimizin kurulup, 
Cumhurbaşkanımızın seçilip 
yolumuza bakmamızdır. 
Olması gereken budur” 
ifadesini kullandı.

Üyele
EBSO’dan memnun
EBSO’nun yaptırdığı 

üye memnuniyeti anketi 
çalışmasının sonuçlarına 
da değinen Yorgancılar, 
“Aksoy firması tarafından 
muhtelif şehir içi ve şehir dışı 
bölgelerdeki OSB’lerde yapılan 
ankete göre üyelerimizin 

EBSO’nun hizmetlerinden 
memnuniyeti, beş puan 
üzerinden 4.21’e yükselmiştir. 
Demek ki üyelerimiz memnun, 
ama biz daha çok memnun 
edebilmek için daha çok 
çalışmamız gerektiğini de 
biliyoruz” dedi.

Yorgancılar, konuşmasının 
sonunda 1 Mayıs İşçi Bayramı 
ile 19 Mayıs Atatürk’ü Anma, 
Gençlik ve Spor Bayramını 
kutladı.

Yorgancılar konuları 
değerlendirdi
EBSO Meclis Üyesi 

sanayicilerin gündeme 
getirdiği konuları da 
değerlendiren EBSO 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, Mehmet 
Karahaliloğlu’nun kurlar ve 
temel ekonomik göstergelerle 
ilgili yaptığı konuşmayla 
ilgili olarak “Serbest piyasa 
ekonomisinde belirli şartlar, 
kurallar ve uygulama 
yöntemleri var. Enflasyon 
hesabını yapılırken, büyüme 
rakamları çıkartılırken 64 
değişik parametre üzerinden 
hesaplanıyor. Sadece soğanı 
alırsak farklı bir boyut çıkar, 
sadece gıdayı alırsak farklı 
bir boyut çıkar, tüketim 
malzemelerini alırsak farklı bir 
durum oluşur. Dolayısıyla bu bir 
paçal hesaplama yönetimidir. 
Ben TÜİK’in şimdiki Başkanına 
ve geçmiş dönemdeki 
Başkanına, ‘enflasyon 
hesaplamalarıyla ilgili daha 
inandırıcı olmak ve polemik 
yapılmamasını sağlamak için, 
bu hesaplamalara TOBB’u 
da alın’ dedim. Başka bir STK 
da alınabilir, hesap çıkartılır, 
polemik olmaz” dedi.

Özkan Mucuk’un gündeme 
getirdiği fuarlarla ilgili 
olarak Yorgancılar, “Öyle bir 
toplumumuz var ki, insanlar 

fuar yapacağım diye alışveriş 
pazarını kapatıyorlar, duyuru 
yapıp paraları topluyorlar, 
sonra ortadan kayboluyorlar. 
Türkiye’de bu tip durumların 
sıkıntısı çekildi geçmişte. 
Ve bunun üzerine Bakanlık, 
fuarların düzenlenmesi 
yöntemini Türkiye Odalar ve 
Borsalar Birliği’ne verdi. Vize 
konusuyla ilgili çevremde çok 
sayıda şikayet var. Ülkeler 
başvuruları bir açıyor bir 
kapatıyor, süreci biz de takip 
etmekteyiz” diye konuştu.

Davut Yanık’ın aktardığı fuar 
destekleri ile ilgili konuya ilişkin 
Yorgancılar, “Türkiye Odalar 
ve Borsalar Birliği’nin maddi 
hiçbir desteği yoktur. Ege 
Bölgesi Sanayi Odası’nın da 
böyle bir desteği yoktur. Ticaret 
Odasının verdiği destek de 
çok cüzi miktardadır” ifadesini 
kullandı.

Mustafa Karabağlı’nın 
gündeme getirdiği fuarlar 
konusunda da Yorgancılar, 
“Bugün bir fuarın kurulma ve 
toplanma süresi ortalama 10 
gündür. Buradan hareketle, 
tatiller ve teknik aralar 
çıkartıldığında, 365 gün içinde 
düzenlenebilecek fuar sayısı 25 
ile 27 arasındadır. Ben İZFAŞ’ta 
Yönetim Kurulu’na geldiğimde 
şunu söyledim: Bizim ayakkabı, 
gelinlik ve mermer gibi öne 
çıkmış fuarlarımız var. Bunu 
nasıl artırırız, nasıl büyütürüz? 
Maddi kısma gelince, ben 
buradan İstanbul’da TÜYAP’ta 
bir fuar olduğu zaman kendi 
arabama biniyorum, orada 
otelimde yerimi ayırtıyorum, 
katılımcı olan arkadaşlarımın 
yerlerini de ayırtıyorum, 
parasını ödüyorum, dönüp 
geliyorum, kimse benim 
paramı ödemiyor. Dışarıdan 
gelen de bu şekilde gelecekse 
gelsin, ihtiyacı olan gelsin” diye 
konuştu.

MECLİS
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Mehmet 
Karahaliloğlu
Seçimin 
ardından 
ekonomi
EBSO Meclis 

Üyesi Mehmet 
Karahaliloğlu, 
son dönemde 
yaşanan kur 
dalgalanmaları ve 
bunların sanayiciye 
ve ihracatçılara 
etkileri ile 
seçimlerin 
ardından dövizin 
izleyebileceği muhtemel seyir 
hakkında Meclis Üyelerine 
çeşitli projeksiyonlar sundu. 
Karahaliloğlu, ayrıca seçimin 
ardından faiz, enflasyon 
ve diğer temel ekonomik 
göstergelerin izleyebileceği 
seyirler hakkındaki fikirlerini 
Üyelerle paylaştı.

Özkan Mucuk
Wecycle ve 
Wenergy fuarları
EBSO Meclis Üyesi Özkan 

Mucuk, 9-11 Mayıs tarihleri 
arasında düzenlenen 
Wecycle ve Wenergy 
fuarlarına ilişkin Meclis 
Üyelerini bilgilendirdi. 
EBSO’nun da fuarda bir stant 
ile yer alacağını ifade eden 
Mucuk, KOSGEB destekleri 
hakkında bilgi aktardığı 
Meclis Üyelerini fuara 
davet etti. Mucuk ayrıca 
vize başvurularında son 
dönemde yaşanan sıkıntıları 
da gündeme getirdi.

Erdoğan Çiçekçi
Wecycle ve 
Wenergy fuarları
EBSO Meclis Üyesi Erdoğan 

Çiçekçi, geçtiğimiz dönem 
gerçekleşen karbon ayak izi 
ölçümü eğitimlerine yeterli 
sayıda katılımın olmadığını 
ifade etti. Meclis Üyelerini 
Wecycle ve Wenergy 
fuarlarına davet eden 
Çiçekçi, kur konusundaki 
düşüncelerini de Üyelerle 
paylaştı.

Sanayicinin gündemi seçim

Mehmet Mehmet 
KarahaliloğluKarahaliloğlu

ÖzkanÖzkan
MucukMucuk

ErdoğanErdoğan
ÇiçekçiÇiçekçi
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Davut Yanık
Fuar 
destekleri
Dilek ve 

temenniler 
bölümünde söz 
alan EBSO Meclis 
Üyesi Davut 
Yanık, İzmir’deki 
fuarların sönük 
geçtiğini ve bu 
fuarların adeta 
yok sayıldığını 
belirterek Ege 
Bölgesi Sanayi 
Odası’nın da 
Üyelerine fuar konusunda destek olması 
gerektiğini ifade etti.

Mustafa 
Karabağlı
Fuar destekleri
Dilek ve 

temenniler 
bölümünde söz alan 
EBSO Meclis Üyesi 
Mustafa Karabağlı, 
fuarlar konusunda 
desteklerin 
çeşitlendirilmesi 
gerektiğini belirterek, 
EBSO‘nun özellikle 
gelinlik ve mermer 
fuarı gibi önemli 
fuarlara katılımı 
daha ciddi manada destekleyecek bir rol 
üstlenebilmesi talebinde bulundu.

DavutDavut
YanıkYanık

Mustafa Mustafa 
KarabağlıKarabağlı

Anbar: 
Hayvancılık 
mutlaka 
desteklenmeli
2. Grup Et, Balık ve Su 

Ürünleri Sanayi Meslek 
Komitesi Başkanı Nedim 
Anbar, et üretimi sektörünün 
halen Türkiye’de fiyat 
artışları nedeniyle dikkat 
çeken sektörlerden biri 
olduğunu belirterek, 
“Dünyada 340,9 milyon 
ton yıllık et üretimi var. 
Türkiye’de ise üretim 
2021 itibariyle 1,9 milyon 
ton. Gıda Kontrol Genel 
Müdürlüğü’nün Şubat ayı 
raporuna göre büyükbaş 
hayvancılık işletme sayısı 

1 milyon 168 bin 646, 
küçükbaş hayvan işletme 
sayısı da 385 bin 458 olarak 
gözüküyor. Ancak burada 

büyük işletmeler üretimin 
büyük çoğunluğunu 
sağlarken adet olarak 
az olan bu işletmeler, 

Et, Balık ve Su Ürünleri Sanayi Meslek Komitesi 
ve Çok Amaçlı Bina ve İnşaat Faaliyetleri 

Sanayi Meslek Komitesi’nin sunumları
EBSO Meclisi’nin Nisan ayı toplantısında 2. Grup Et, Balık ve Su Ürünleri Sanayi Meslek 

Komitesi Başkanı Nedim Anbar ve 52. Grup Çok Amaçlı Bina ve İnşaat Faaliyetleri 
Sanayi Meslek Komitesi Başkanı Tuğrul Özbaş, komitelerini tanıtan birer sunum 

gerçekleştirdiler.

MECLİS
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adetten çok olan, ama 
küçük olan işletmelerden 
çok daha fazla üretim 
yapıyorlar. Türkiye’de 
hayvancılığın mutlaka 
desteklenmesi, özellikle yem 
fiyatlarının aşağı çekilmesi, 
sübvanselerin yapılması, 
yerli türlerin karkas 
oranlarının yükseltilebilmesi 
için daha fazla çalışmalar 
yapılması gerekiyor. İthalata 
ancak talebin pik yaptığı 
zamanlarda, örneğin 
Kurban Bayramı öncesinde 
veya buna benzer 
dönemlerde müsaade 
edilmeli. Toprak Mahsulleri 
Ofisi’nin yem satışı için 
mutlaka bir faaliyette 
bulunması gerekiyor. 
Üretimde sanayici 
üzerine daha etkin destek 
mekanizmaları geliştirilmeli, 
bölgesel istatistikler dikkate 
alınarak önceliklendirmeler 
yapılmalı, işletmenin 
altyapı sorunları için 
kaynak yaratılmalı, 
hibe desteklerinin 
özellikle mevcut 
işletmenin ihtiyaçları 
için yönlendirilmesi 
gerekmektedir” dedi.

Su ürünlerinin ise 
bilimsel olarak en uygun 
olduğu düşünülen protein 
kaynaklarından biri 
olduğuna değinen Anbar, 
“Çevresel kirlilik inanılmaz 
boyutlarda, denizlerde artık 
atık adacıkları oluşmaya 
başladı. Avdan dönüşte 
balıklarımızı çektiğimiz 
kafeslerin ağları her gün 
gırtlağına kadar naylon 
torba dolardı, her gün 
dalgıçlar onları temizlerdi, 
böyle sıkıntılar var. Aşırı 
bilinçsiz avcılık stokları 

azaltıyor ve bazı türleri 
yok olma noktasına 
getiriyor. Türkiye, su 
ürünleri yetiştiriciliğinde 
avcılığın önüne geçti. 2021 
yılı itibariyle 328 bin ton 
avcılıktan elde edilirken, 471 
bin ton üreticilikten elde 
edilmiş durumdadır” diye 
konuştu.

Özbaş: 
Sektörümüzün 
konuları değişmiyor
52. Grup Çok Amaçlı Bina 

ve İnşaat Faaliyetleri Sanayi 
Meslek Komitesi Başkanı 
Tuğrul Özbaş ise toplantı 
notlarına baktığı zaman 
yıllar boyunca komitesinde 
tartışılan konuların benzerlik 
gösterdiğinin görüldüğünü 
belirterek “Bunlar kentsel 
dönüşüm, şehir planlaması 
ve deprem etkileri. 
Yönetmelikler, kanunlar, 
Bakanlık ve yerel yönetimle 
ilişkiler. Ayrıca ve ne yazık ki 
ekonomik sıkıntılar ve inşaat 
maliyetleri konuları. Son 
dönemde özellikle İzmir ve 
Ege Bölgesi’nde tarımsal 

alanların imara açılması 
konusu da var” dedi.

Sunumunun bir 
bölümünü yapay zekaya 
hazırlattığını ifade eden 
Özbaş, “GPT uygulaması, 
Türkiye’nin  konularını siyasi 
istikrarsızlık, Suriye krizi, terör 
olayları, ekonomik kriz, yargı 
reformu, insan hakları, Doğu 
Akdeniz meselesi, pandemi 
ve deprem olarak sıralıyor. 
Buna yapay zekanın 
unuttuğu Rusya-Ukrayna 
Savaşını eklemeliyiz. Bu 
tablo içinde inşaat sektörü 
ise siyasi gündemimizi de 
etkileyen mega projeler, 
yatırımcı ilişkileri, son 
dönemde özellikle Arap 
ülkelerinin Türkiye’ye olan 
yatırımları için yapılan konut 
projeleri, konut satışları ve 
özellikle İzmir, Ankara ve 
İstanbul’daki inanılmaz 
konut fiyatları ve arsalarının 
yükselişi, yapı denetim 
sistemi, kentsel dönüşüm 
ve depremle ilgili sıkıntılar 
ile gayrimenkul vergisi gibi 
gündemlerle meşgul” diye 
konuştu.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Meclisi’nin Nisan ayı 
toplantısına Doğru Odak 

Okulları Kurucusu Sayın Begüm 
Özdoğularlı konuk oldu.

Kütahya’da ticaretle 
uğraşan bir ailenin üçüncü kızı 
olduğunu belirten Özdoğularlı, 
“Babam herhalde erkek 
çocuk özlemi duyduğu için 
küçüklüğümden beri çok 
çalıştırıldım. ‘Matematikte bu 
kadar iyi puan almam şart 
mı, ben sahayı seviyorum’ 
diyordum. Eskişehir’de 
liseyi bitirdim ve babam 
Kütahya’ya dönüp üniversiteye 
gitmemi istedi. İleri derecede 
İngilizce öğrenmiştim, çok 
dışa dönüktüm, pazarlama 
yetilerim çok kuvvetliydi ve her 

işimi kendim yapardım. Aile 
işletmelerinin içinde yaşanan 
klasik sorunları görünce kendi 
işimi kurayım dedim. 27 seneyi 
tamamladım girişimcilik 
hayatımda. Benim bu okul 
projesinde uyguladıklarım, 
küçüklüğümden beri 
gördüklerimdi. Ben hep şuna 
inandım: Evde çocuklarımızı 
paşa ya da prenses 
yapmayalım. Çocuklarımız, 
ben küçük yaşta erken kalkıp 
evin kahvaltısını hazırlıyorsam, 
anneme temizlik yapmakta 
yardım ediyorsam, tarlaya 
gidip çalışıyorsam, benzin 
istasyonunda pompacılık 
yapıyorsam, yeni nesiller 
bunu yapmasın dedim. Farklı 
ülkeleri gezdim. Anadolu’yu 

köy köy, şehir şehir gezdim ve 
bu modelin benden önce bir 
köy enstitüsü modeli olarak 
Mustafa Kemal Atatürk’ümüzle 
başladığını, İsmet İnönü’müz ile 
devam ettiğini gördüm” dedi.

Okullarında yüzde 45’e 
yakın oranda yabancı uyruklu 
öğrenci olduğunu ifade eden 
Özdoğularlı, “Rus, Ukraynalı, 
Alman, İngiliz, Çek, birçok 
ülkeden öğrencilerimiz var. 
Bazen bunların, kurduğumuz 
sisteme Türk öğrenciden çok 
daha hızlı adapte olduklarını 
fark ediyorum. Sistemimizin 
içinde çocuğun 6’da uyanıp 
ailesine kahvaltı hazırlaması 
var. Bunun fotoğraflanmasını 
istiyoruz velilerden ve haftalık 
rapor halinde bize geliyor. Butik 

Doğru Odak Okulları Kurucusu Begüm Özdoğularlı:
“Birlikte çalışırsak beş sene içinde Türkiye’yi 

hak ettiği eğitim kalitesine ulaştırabiliriz”
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bir okul olduğumuz için hepsini 
birebir takip etme şansımız 
var. Her gün iki öğrencimizin 
öğle yemeği için aşçımızla 
beraber çalışma zorunluluğu 
var. Burada amacımız, şunu 
göstermek: Bak sen bu yemeği 
beğenmedim diyorsun ama 
bu yemek kolay yapılmıyor, kaç 
saatimizi alıyor ve içerisinde 
ne kadar sağlıklı besinler 
kullanılıyor. Çocuk bilir ki bu 
ortamda var olmak istiyorsa 
üretmek zorunda. Çocuklar 
sınıflarını tepeden tırnağa 
kendileri temizler. Bir kümesimiz 
var, altı tane keçimiz, 20 tane 
tavuğumuz, tavşanlarımız, 
hindilerimiz var. Her gün iki 
öğrenci kümesi temizlemekten 
sorumludur. Kümesteki 
hayvan gübrelerini çıkartırlar 
ve önünde bulunan, ekip-
biçtiğimiz bahçemize dağıtırlar. 
Bahar ayında Kütahya’daki 
çiftliğimizde tarım öğrenirler. 
Böylelikle velilerden yemek 
ücreti alınmaz. Şu anda 150 
öğrencimiz var, çalışanlarımızla 
beraber 190 kişiyiz. 
Çocuklarımıza yeteneklerine 
göre dikiş, mobilyacılık, 
kaynakçılık ve demircilik dersleri 
veriyoruz” diye konuştu.

Her sene öğrencilerle 
yapılan kamp yerine bu sene 
deprem bölgesine gittiklerini 
belirten Özdoğularlı, “Çok 
talihsiz bir şekilde deprem 
haberini aldık. Çocukları 
topladım, evet çocuklar 
size bir kamp sözüm vardı, 
dedim, ne düşünüyorsunuz? 
Gideceğiz dediler. Nereye 
dedim? Antakya’ya dediler ve 
12 öğrencim sırt çantalarını ve 
çadırlarını aldılar, depremden 
bir ay sonra Antakya’da bir 
köyde çadırımızı kurduk. Hiçbir 
aile itiraz etmedi, çocuklar 
karar verdi ve oraya gittik. 
Oradaki çocuklarla beraber 
yer sofrasında yemek yediler, 

fasulye pişirip dağıttılar” 
ifadesini kullandı.

EBSO Meclis Başkanı H. 
İbrahim Gökçüoğlu’nun 
kendisine verdiği, EBSO’nun Köy 
Enstitüleri kitabını okuduğunu 
dile getiren Özdoğularlı, 
“Okudukça bizim yaptığımız 
sistemin aynısı olduğunu 
gördüm. Yani aslında aklın 
yolu bir. İyi eğitim almaları 
için çocuğumuzun güzel ve 
süslü binalara, büyük yüzme 
havuzlarına ihtiyacı yok. 
Sadece çocuklara sürekli 
görev vermemiz ve onları 
sahaya teslim etmemiz 
gerekiyor, onlara güvenmemiz 
gerekiyor. Bu yüzden biz diyoruz 
ki; doğaya geri dönmeliyiz, 
uygulamalı hayatın içine 
girmeliyiz, bunu başarmanın 
da zor olmadığını düşünüyoruz. 
Cumhuriyet döneminde bir 
milli eğitim bakanının görev 
süresi ortalama 1-1,5 sene. Milli 
Eğitim Bakanlığı’nın siyasetten 
çok ayrı olması gerekiyor, kendi 
alanında bir bakan gibi sıfatının 
da olmaması gerekiyor” dedi.

Öğrencilerinin kendisine 
‘Öğretmenim, 10 sene sonra 
dünyada su kalmayacak, biz ne 
yapacağız’ diye sorduğunu dile 

getiren Özdoğularlı, “Diyorum 
ki bilmiyorum. Bizim nesiller 
sizin bütün suyunuzu mahvetti, 
umarım siz, sizden sonrakilere 
bunu yapmazsınız, diyorum. 
Bakanlık sisteminin özerk 
olması gerekli. Eğiticilerimizi 
önce daha yoğun bir 
eğitimden geçirmemiz gerekli. 
Gönüllü eğitimci olarak bizim 
de köylere girmemiz gerekli, 
yani boş zamanlarımızda 
yakın çevrelerdeki küçük, 
kenarda kalmış okulların 
yönetimleriyle görüşüp ‘ben 
bu hafta şu yaş grubuyla bir 
buluşmak istiyorum, onlara bir 
proje getirmek istiyorum, bir 
konuyu paylaşmak istiyorum’ 
diyerek dahil olmamız 
gerekli. Sanat çok önemli. 
Bizim okulumuzda da şu an 
her çocuk bir enstrüman 
çalıyor. Halk Eğitim’in usta 
öğreticileri var okulumuzda, 
çok faydalanıyoruz onlardan. 
Bunlar çoğu zaman üç 
üniversite bitirmiş kişiden 
çok daha faydalı eğitimler 
veriyorlar. Her birimiz bir koldan 
sarılırsak beş sene içinde tüm 
Türkiye’yi hak ettiği eğitim 
kalitesine ulaştırabiliriz diye 
düşünüyorum” diye konuştu.

MECLİS
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Enver OLGUNSOY
EBSO Meclis Üyesi

İzmir’imizin ilk sanat okulunun 
ilk ismini başlığa koymamdaki 
sebep, ülkemizin mesleki teknik 
eğitim kurumlarının (bundan 
böyle sadece ‘sanat okulu’ olarak 
anacağım) kısaca tarihinden söz 
etme isteğimdir.

İzmir’imizin anladığınız gibi ilk 
mekteb-i sanayisi, Mithatpaşa 
Sanat Okulu’dur. 1868 yılında 
Türkiye’de üç tane sanat okulu 
açılmış olup, bu okullarımızın fikir 
babası Mithat Paşa’dır. Ve bu üç 
sanat okulu içinde Mithatpaşa adını 
taşıyan tek okul, İzmir’imizdekidir. 
Diğer sanat okulumuzun biri 
İstanbul Sultanahmet’teki, diğeri de 
Edirne’deki sanat okuludur.

Islahhaneden
sanayi okuluna
Bu sanat okullarımız, başlangıçta 

“ıslahhane” olarak anılan ve 
öğrencilerinin çoğunluğunu 
savaşta ailelerini yitiren kimsesiz 
çocukların oluşturduğu yurtlardı. 

Bu ıslahhaneler de Mithat Paşa’nın 
eseridir. Öncelikle Balkanlarda 
açılan ıslahhaneler, giderek 
Osmanlının tüm alanlarına 
yayılmıştır. Böylece Osmanlı’nın 
sanayi eğitimi adına ilk hareketi, 
ıslahhaneler üzerinden yürümüştür.

Bu nedenle Mithat Paşa’nın 
zamanında büyük bir reforma imza 
attığı unutulmamalıdır.

Bu yazının konusu değil ama, 
bilindiği gibi Ziraat Bankamız 
da, ilk Türk bankası olarak, yine 
Mithat Paşa tarafından 1863 
yılında bu günkü Sırbistan’ın Pırot 
kasabasında kurulmuştur. Önceleri 
adı “memleket sandıkları” olan bu 
ilk bankamız, sonra Ziraat Bankası 
adını alarak ülkeye hizmete devam 
etmiştir.

Ancak şunu da eklemeden 
geçmek olmaz... Osmanlının ilk 
ağır sanayi bölgesi olan İstanbul 
Zeytinburnu’nda 1847’de açılan ve 
çok kısa bir süre sanayi okulu olarak 
kullanılan bir sanat okulumuz da 

MEKTEB-İ SANAYİ
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kayıtlarda vardır. Ama 
açılmasıyla kapanması 
bir olduğu ve devamlılığı 
olmadı için, ilk sanat 
okulumuz olarak yukarıda 
anılan üç sanat okulumuz 
kabul edilir.

Tarihsel gelişim
Sanayi okullarındaki 

amaç, kimsesiz fakir 
çocukları rehabilite etmek, 
sanat öğretmek, onları 
hayata hazırlamak ve bu 
arada ülke sanayisi için 
eleman yetiştirmekti.

Bu okullarda sanat 
ağırlıklı eğitim verilmekle 
beraber, kültür dersleri 
de eğitim programında 
yer alırdı. Çocuklar 
sabahları teorik dersler 
alırken, öğleden sonra ise 
atölyelerde sanat öğrenirdi. 
Önceleri terzilik, deri işleme, 
bez, çuha dokumacılığı, iplik 
yapımı, matbuat dizgiciliği 
öğretilirken, 1915’ten sonra 
tornacılık, tesviyecilik, 
demircilik, oymacılık, 
dökümcülük, modelcilik 
ve marangozluk da 
öğretilmeye başlandı. 1940-
1950 yılları arasında henüz 
İzmir’de sanayi yeteri kadar 
gelişmediği için sanayinin 
yapamadığı makine ve 
avadanlıklar, Mithat Paşa 
sanat okulunda yapılıyordu.

1954 yılında ise bugün 
ismi İdari Ateşe Çağlar 
Yücel Meslek Lisesi olarak 
değiştirilmiş olan, İzmir 
Motor Meslek Lisemiz 
açılmıştır. Devamında, 
1958-1959 döneminde  
Mithat Paşa Sanat Okuluna 
bağlı olarak, bugünkü 
Güzelyalı Kız Sanat 
Okulunun bulunduğu 
binada elektrik ve radyo 
bölümleri ile sınırlı olmak 
üzere Çınarlı Sanat 

Okulumuzun öğretime 
başladığını görüyoruz. 1966 
yılında şu anda bulunduğu 
binaya taşınarak İzmir 
Elektrik Elektronik Sanat 
Okulu olarak eğitime 
devam eden Çınarlı Sanat 
Okulumuz, halen bu binada, 
Motor Sanat Okulumuz 
gibi eğitim faaliyetlerini 
sürdürüyor.

Bu kısa tarihçeye 
baktığımız zaman 
teknolojinin adım adım 
nasıl sanat okullarımızın 
yapı ve konularını 
değiştirdiğini görüyoruz.

Önce Mithat Paşa 
ile konvansiyonel 
sanayi dalları, ardından 
teknolojinin dayatması ile 
Motor Sanat Okulu’nda 
motorlu araçlar ve 
devamında da elektrik 
ve elektroniğin gündeme 
gelmesi ile de Çınarlı 
Sanat Okulumuz eğitim ve 
öğretime başlıyor.

Altyapı konusu
İzmir’imizde bu üç sanat 

okulumuzun başı çektiği 
teknik eğitim, bugün birçok 
sanat okulu ile devam 
ediyor. Yeni teknolojinin 
dayattığı mekatronik, 
robotik teknoloji, bilgisayar 
ve yazılım gibi konuları 
ana eğitim konusu 
olarak alan sanat 
okullarımız da sanayiye 
eleman yetiştirmeye 
çalışıyor. Ancak bu sanat 
okullarımızın en önemli 
problemleri, altyapı 
yetersizliği. Zira teknik 
eğitim, eğitim araçlarının 
pahalılığı nedeniyle 
ve teknolojinin sürekli 
gelişmesi sonucu süratle 
değişime uğruyor. Teçhizat 
güncelliğini kaybettiği veya 
eskidiği için masraflı bir 

eğitim alanı durumundadır. 
Bu okullarımıza devletimiz 
de yeterli bütçeyi vermediği 
için maalesef bugün sanat 
okullarımızın durumu içler 
acısı. Üstüne üstlük bir 
de diğer okullara aile ve 
çocuklarımızın teveccühü 
daha fazla olduğu için, 
bugünkü durumu şu şekilde 
özetlemek mümkün: “Puanı 
ve başarısı başarılı daha 
az öğrencilerin devam 
etmek durumunda olduğu 
okullar.”

Oysa ki çağdaş ülkelerin 
kalkınmada manivela 
olarak kullandığı teknik 
eğitim, bu tür okullarda 
yapılıyor.

Özel sanat okulları
Bir süredir mevcut 

olumsuz durumdan 
hareketle özel sanat 
okulları açılması gündeme 
gelmiştir. 2008’de Enka 
Teknik Lisesi ile başlayan bir 
dizi özel sanat okulu açılmış 
ve açılmaktadır.

Bir organize sanayi 
bölgesinde açılan ve 
OSB tarafından yönetilen 
ilk sanat okulu, Manisa 
OSB’mizde 2010’da hayata 
geçmiştir. Kendileri ‘ilk biz 
açıldık’ deseler de İkitelli 
OSB’mizin sanat okulu, 
2013’de OSB’lerdeki ikinci 
sanat okulu olmuştur. 2014 
yılında ise İzmir’imizde 
Atatürk Organize Sanayi 
Bölgesi’ndeki sanat 
okulumuz, bir OSB 
bünyesindeki üçüncü okulu 
olarak eğitime başlamıştır.

Sonra mı? Sonrası, bu 
ideal OSB okullarını örnek 
alan diğer OSB’lerimiz, 
sanayi bölgelerimizi pıtrak 
özel OSB sanat okulları ile 
donatmış ve donatmaya 
devam etmektedir.
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Nisan ayında Ege Bölgesi’nin 
ihracatı 2 milyar 62 milyon 
dolar olarak kayıtlara geçti. Ege 
Bölgesi 2022 yılı nisan ayında 2 
milyar 734 milyon dolar ihracata 
imza atmıştı. Ege Bölgesi’nin 
ihracatındaki erime yüzde 24, 5’e 
ulaştı. Ege Bölgesi’nde 9 ilinde 
ihracatı düşüş yaşadı.

İzmir, nisan ayında 1 milyar 62 
milyon dolarlık performans ortaya 
koyarken, İzmir’i 405, 8 milyon 
dolarlık ihracatla Manisa izledi. 
Denizli 310 milyon dolarlık dövizi 
ülkemize kazandırırken, Muğla 
71, 5 milyon dolar, Balıkesir 71, 4 
milyon dolarlık ihracatı hanelerine 
yazdırdılar.

Aydın 65 milyon dolarlık ihracat 
seviyesini görürken, Kütayla 
30, 7 milyon dolar ihracat yaptı. 
Afyon’un ihracatı 23 milyon dolar 
olurken, Uşak 21, 6 milyon dolar 
ihracat geliri elde etti.

EİB verileri 
Döviz kurlarındaki artışın 

maliyetlerdeki yükselişin gerisinde 
kalması, dünya genelinde 
resesyonla birleşince nisan 
ayında ihracat rakamlarının hem 
Türkiye genelinde hem de Ege 
Bölgesi’nde eksiye düşmesine yol 
açtı.

Ege İhracatçı Birlikleri nisan 
ayında 1 milyar 378 milyon 
dolarlık ihracat performansı ortaya 
koydu. Egeli ihracatçılar, 2022 yılı 
nisan ayında gerçekleştirdikleri 
1 milyar 747 milyon dolarlık 
ihracatın yüzde 21 gerisinde kaldı.

Ege Bölgesi’nden yapılan 
tarım ürünleri ihracatı yüzde 
4, 5’lik artışla 505, 8 milyon 
dolardan, 528, 9 milyon dolara 
yükseldi. EİB’den yapılan tarım 
ürünleri ihracatı ocak-nisan 

döneminde yüzde 20’lik artışla 
2 milyar 405 milyon dolara, son 
1 yıllık dönemde yüzde 16, 4’lük 
ilerlemeyle 6 milyar 112 milyon 
dolardan 7 milyar 118 milyon 
dolara çıktı.

Sanayi sektörlerinin ihracatı 
yüzde 32’lik düşüşle 1 milyar 
124 milyon dolardan, 764 milyon 
dolara inerken, madencilik 
sektörünün kan kaybı yüzde 28 
oldu. Madencilik sektörü 84, 5 
milyon dolar dövizi Türkiye’ye 
kazandırdı.

Ege Demir ve Demirdışı 
Metaller İhracatçıları Birliği 
177, 5 milyon dolarlık ihracat 
performansıyla zirvedeki yerini 
korumasına karşın ihracatındaki 
yüzde 34’lük düşüşe engel 
olamadı. Ege İhracatçı Birlikleri 
çatısı altındaki 3 ihracatçı 
birliği nisan ayında ihracatını 
artırmayı başarırken, her ay 
ihracat rekorları kıran Ege 
Zeytin ve Zeytinyağı İhracatçıları 
Birliği, yüzde 290’lık ihracat 
artışıyla 65, 8 milyon dolarlık 
döviz getirisiyle nisan ayında 
rekorlarına yeni bir halka ekledi. 
İhracatı 135 milyon dolardan, 118 
milyon dolara gerileyen Ege Su 
Ürünleri ve Hayvansal Mamuller 
İhracatçıları Birliği ikinciliğini 
korurken, Ege Hazırgiyim ve 
Konfeksiyon İhracatçıları Birliği 

115 milyon dolarlık ihracat 
performasıyla zirvede üçüncü 
basamağın sahibi oldu. Nisan 
ayında, Ege Yaş Meyve Sebze 
İhracatçıları Birliği 90 mliyon 
dolarlık ihracat yaparken, Ege 
Maden İhracatçıları Birliği 84, 5 
milyon dolarlık performans ortaya 
koydu. Ege Hububat Bakliyat 
Yağlı Tohumlar ve Mamulleri 
İhracatçıları Birliği ihracatını 
yüzde 21’lik artışla 56 milyon 
dolardan 67, 4 milyon dolara 
taşırken, 2022 yılı nisan ayında 
81, 3 milyon dolarlık ihracat 
yapan Ege Mobilya Kağıt ve 
Orman Ürünleri İhracatçıları Birliği 
2023 yılı nisan ayında 65 milyon 
dolar ihracat seviyesinde kaldı. 
Ege Kuru Meyve ve Mamulleri 
İhracatçıları Birliği, EİB’nin 
nisan ayı ihracatına 64 milyon 
dolarlık katkı sağladı.Türkiye’nin 
geleneksel ihraç ürünlerinden 
tütünde ihracat artışı nisan ayında 
da devam etti. 2022 yılı nisan 
ayında 48, 5 milyon dolar olan 
tütün ve tütün mamulleri ihracatı 
2023 yılı nisan ayında 56, 3 
milyon dolara çıktı. Ege Tekstil ve 
Hammaddeleri İhracatçıları Birliği 
32 milyon dolarlık ihracat başarısı 
gösterirken, Ege Deri ve Deri 
Mamulleri İhracatçıları Birliği 12, 
6 milyon dolarlık ihracatla nisan 
ayını geride bıraktı.

Ege Bölgesi’nin Nisan ihracatı 
2 milyar 62 milyon dolar
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TÜRKİYE’NİN TEMEL EKONOMİK GÖSTERGELERİ

Kaynak: TÜİK, TCMB, RİSK MERKEZİ, BUMKO, T.C. EKONOMİ BAKANLIĞI, HAZİNE MÜSTEŞARLIĞI, BORSA İSTANBUL, TOBB, TEİAŞ-EPDK
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İZMİR’İN TEMEL EKONOMİK GÖSTERGELERİ

*Çeyreklik açıklanmakta olup, III. çeyrek verileridir.  **Aylık bazda olanlar tescil değil, başvuru verileridir.
 Kaynak: TÜİK, TCMB, RİSK MERKEZİ, BUMKO, T.C. EKONOMİ BAKANLIĞI, TOBB, TPMK, T.C. KÜLTÜR VE TURİZM BAKANLIĞI, ISO 
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